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Při letošní Tříkrálové sbírce byla 
vybrána rekordní částka 17

Rozhovor s ředitelkou mateřské 
školy Janou Kleisnerovou 12

Louky podél řeky se proměnily v kluziště
Foto: Jakub Bouček
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Kulturní kalendář

	6. 2. | 14:00 | Káčko
 Bio Senior: Tancuj Matyldo
	7. 2. | 20:00 | Káčko
 TADY VARY: Železní bratři
	9. 2. – 22. 3. | Dobřanská galerie
	 Prima	klima	aneb	Co	můžeme	udělat		
	 pro	naši	planetu,	aby	nám	vydržela.
	9. 2. | 20:00 | kulturní dům Vstiš
	 Rybářský	bál
	15. 2. | 19:00 | Káčko
	 S	horolezkyní	Evou	Perglerovou	
	 do	Himalájí:	Mount	Everest
	20.–22. 2. | 16:00 | Káčko
	 Jarní	prázdniny	v	Káčku
	24. 2. | 20:00 | Parkhotel Plzeň
	 Reprezentační	ples	města	Dobřany
	29. 2. | 16:30 | MŠ Dobřany, Loudů 850
	 Kavárna	po	škole: Školní zralost

	2. 3. | 8:00–11:00 | náměstí T. G. M.
 Sousedský	Bleší	trh
	2. 3. | 12:00 | Šlovice
	 Masopustní	průvod
	5. 3. | 14:00 | Káčko
 Bio Senior: Aristokratka ve varu
	13. 3. | 20:00 | Káčko
 TADY VARY: Panenky na útěku
	17. 3. | start: 11:00 | sraz u pergoly
	 Běh	Martinskou	stěnou
	17. 3. | 14:00 | klubovna pionýrů
	 Jarohraní
	18.–27. 3. | Městská knihovna Dobřany
	 Burza	knih
	23. 3. | 9:00–15:00 | náměstí T. G. M.
	 Velikonoční	jarmark

	4. 4. | 19:00 | Káčko
	 Martin	Loew:	Island
	20. 4. | 14:00 | Lesopark Martinská stěna
	 Přivítejme	jaro	se	včelkami
	20. 4. | 19:00 | Káčko
	 František	Nedvěd	a	Daniel	Krob:	
	 Z	Toronta	až	na	Strahov
	24. 4. | 20:00 | Káčko
 TADY VARY: Rivalové
	27. 4.
	 Krajský	půlmaraton

Akce ke zveřejnění v Dobřanských listech posílejte 
na kultura@dobrany.cz. 
Aktuální informace najdete v kulturním kalendáři 
na www.dobrany.cz.

ÚNOR

BŘEZEN

DUBEN

Další jednání s armádou o letišti nás čeká 
na MDŽ

Na úvod trochu historie. Často se ptáte, proč vytrvale používáme název letiště Dobřany/Líně. 
Čistě proto, že je to jeho pravý název. Původně bylo letiště zřízené pod názvem letiště Dobřany, 
později se začalo psát Dobřany/Líně, až do konce existence vojenského letiště se pak zkráceně 
říkalo Líně. Zdroj: valka.cz

Jenomže část plzeňské vrchnosti je ke svému okolí značně majetnická a ráda si přivlastňuje 
i to, co není její. Budiž, my to přežijeme, ale v určité fázi šílenství kolem tzv. gigafactory to bylo 
i docela nebezpečné. Vznikl falešný pocit, že se stačí domluvit s magistrátem, přičemž majetkové 
trumfy ve skutečnosti drží Dobřany, Nová Ves a Zbůch.

Pořádek dělá přátele, proto je důležité se umět ohradit proti nevítané rozpínavosti mnohem 
většího východního souseda.

A nyní k současnosti, hlavní závěry schůzky na generálním štábu padly v novoročním rozhovo-
ru v Listech. Nad rámec toho se sluší uvést i nějaké další podrobnosti o tomto jednání.

1.  Panuje shoda účastníků, že proces výstavby bude od počátku transparentní vůči veřejnosti, 
ačkoliv se jedná o strategický vojenský projekt;

2.  Bylo domluvené, že obce pošlou do týdne první nástřel svých požadavků, což se stalo, to 
podstatné se nijak neliší od postupu v době, kdy to měl být strategický průmyslový park:

a)  Dokončení změny krajského územního plánu (ZÚR) tak, aby zrušil průmyslovou zónu nad 
a pod letištěm, aby bylo dopravní napojení vyřešené tak, že se vyhne zastavěným územím 
všech obcí;

b) Nezhoršování hlukové zátěže, případná protihluková opatření;
c) Vyřešení sporu o nájemné s Novou Vsí;
d) Ponechání si majetkové pojistky tím, že preferujeme pronájem pozemků;
e) Ohleduplné řešení vodohospodářské infrastruktury;
f) Vstřícný postoj k aeroklubům.

3.  Hlavním prvkem záměru armády je výstavba základny, kam by se v případě potřeby vešlo 
okolo 3500 vojáků, a velké logistické základny. Plus stálá posádka, aktivní zálohy a do roku 
2028 i letecká záchranka;

4.  Armáda sama nechce kolem letiště žádné průmyslové pozemky, což je snad nejlepší zpráva 
z celého jednání;

5.  Armáda výslovně uvedla, že po úplném dokončení svého projektu neplánuje umožnit civilní 
letecký provoz, dokonce prý podle zasvěcených byla ve hře i varianta, že se nechá stávající 
licence zaniknout a bude se čekat až na to, kdy se podaří znovu papírově schválit vojenské 
letiště, které ale nebude v míru využívané jako stálá letecká základna, využití bude pro vo-
jenskou logistiku;

6.  Armáda ale vnímá požadavek obcí, aby se nedopustil stav, kdy letecký provoz na dlouhá 
léta zanikne. To hrozí téměř okamžitě po tom, co by případně ČR vyhrála svůj soud s firmou 
Planestation, aby k tomu nedošlo, bude třeba, aby ministerstvo dopravy využilo své zákonné 
možnosti si povolení k létání převzít, i tuto věc zástupci ministerstva obrany prověří;

7.  Výhled na uskutečnění projektu není v žádném spěchu, počítá se s financováním od NATO, 
bude tedy možné dosáhnout stavu, kdy by se už při výstavbě armádního projektu jezdilo 
po nových silnicích a lidé hlavně z obcí na sever od letiště by netrpěli nadměrnou nákladní 
dopravou.

Tyto požadavky jsou výsledkem formátu 5+2 (tedy původní pětice: Dobřany, Chotěšov, Líně, 
Nová Ves a Zbůch, plus zahrnují to, co do věci vnesli představitelé Chlumčan a Vstiše). Plzni jsme 
je zaslali na vědomí, ale nedočkali jsme se odpovědi, uvidíme, s čím přijdou představitelé krajské 
metropole. Když se nepřímo vrátím k úvodu, je dobře, že další jednání budou hostit právě Dob-
řany. Už to samo o sobě přispěje k tomu, že bude jasno, že těžiště vyjednávání je v obcích 5+2.

Martin Sobotka, starosta
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Stavba školní družiny
(pet) Upřesnění výše dotace na stavbu školní 
družiny, Dobřany, Palackého 742 (článek v mi-
nulém vydání DL, str. 7): Dotace na stavbu a vy-
bavení činí 80 % = 20.000.000 Kč z uznatelných 
nákladů, vlastní zdroje 20 % = 5.000.000 Kč 
z uznatelných nákladů a 10.000.000 Kč vlastní 
zdroje z neuznatelných nákladů.

Reakce na článek pana 
Lva v minulém čísle DL

Ano, keř byl pokácen pracovníky technic-
kých služeb po dohodě s paní XY a se souhla-
sem správce veřejné zeleně. Jednalo se o dře-
vinu, která byla kdysi vysazena svépomocí 
obyvateli domu. Je také důležité zmínit, že 
paní XY požadovala odstranění zmiňovaného 
keře za všechny obyvatele č. p. 797.  

Jsme vděční všem občanům, kterým není 
jedno, jak jejich okolí vypadá. Stejně jako ví-
táme návrhy na nové výsadby, tak odpovědně 
zvažujeme prosby obyvatel o odstranění dře-
vin. Vždy v tomto případě hodnotíme v prv-
ní řadě biologickou hodnotu daného stromu 
nebo keře, jeho provozní bezpečnost a samo-
zřejmě i estetický přínos lokalitě, kde se dře-
vina nachází. 

V případě pokáceného keře se jednalo o ja-
lovec chvojku, který nepatří k biologicky hod-
notným druhům dřevin. Tento druh je naopak 
neblaze proslulý tím, že patří k významným 
hostitelům rzi hrušňové, což je houbová cho-
roba, která se projevuje rezavými skvrnami 
na listech, hrušně dlouhodobě oslabuje a způ-
sobuje nižší násadu plodů. 

Ostatní keře byly bohužel pokáceny své-
pomocí a nepodařilo se zde vypátrat viníka. 
V tomto případě je škoda, že samozvaný za-
hradník nekontaktoval technické služby a ne-
domluvil se na odborném řezu keřů. Místo 
toho svým neodborným a zbytečným zása-
hem způsobil našemu městu škodu v řádech 
tisíců korun.

Michal Pokorný, vedoucí TS Dobřany

Parkování karavanů
Na výzvu z prosincového vydání Dobřanských 
listů reagovalo několik majitelů obytných 
vozidel a přívěsů. Děkuji všem za projevený 
zájem a spolupráci. Ukázalo se, že poptávka 
po této službě je poměrně značná a má smysl 
v záměru pokračovat. Na základě vašich pod-
nětů připravujeme kalkulace a se zájemci bu-
deme dále komunikovat. 

Michal Trdlička, místostarosta

Parkoviště Integra

Během měsíce února dojde na oploceném parkovišti v sídlišti Pančava k instalaci nového vjez-
dového systému. Ten bude oproti současnému ovládání mobilním telefonem uživatelsky příjem-
nější. Díky kamerám se čtečkou registračních značek bude při vjezdu i výjezdu z parkoviště pro 
uživatele prakticky bezobslužný. Ještě zásadnějším přínosem nové technologie bude evidence 
využití parkovacích míst. Každý, kdo kolem parkoviště večer prochází, nebo nervózně projíždí 
při hledání místa, vidí spoustu volných parkovacích ploch. I když jsou pod nájemní smlouvou, 
slouží jen jako záloha, pokud nájemce nenajde parkovací místo blíže svému vchodu. V konečném 
důsledku tak tento jeden vůz obsadil parkovací místa dvě. Díky datům z nového systému získáme 
efektivní nástroj k přehledu vytíženosti každého konkrétního parkovacího místa v oploceném 
parkovišti. Následující kroky povedou k uvolnění nevyužívaných parkovacích míst dalším zájem-
cům. Spuštění nového systému plánujeme na začátek března tohoto roku.

Michal Trdlička, místostarosta
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Je městská kasa děravá?
Jak jsme loni provětrali peněženku?
Již několik let po sobě plánujeme rozpočet 

jako schodkový tak, aby peníze zbytečně ne-
ztrácely hodnotu. Strážci pokladny obvykle 
v podstatě správně zdvihají varovný prst, že 
je třeba být opatrný, doba je plná převratů 
a částečně v rozvratu.

V roce 2023 jsme počítali s tím, že utratí-
me o 38 milionu více, než nám přijde na účet. 
Podle předběžných výsledků to dopadlo jako 
vždy, skončili jsme s přebytkem přes 24 mi-
lionů.

Důvody tohoto rozdílu jsou zřejmé, nesáhli 
jsme do rezerv, byli jsme pesimističtí ohledně 
toho, kolik stát vybere na daních, jak drahé 
budou stavební práce i kolik dotací dostane-
me, a nerozhazovali jsme na platech a dalších 
nákladech radnice. Nepříjemnou okolnos-
tí bylo zdržení dotace na dětskou skupinu, 
krach společnosti, která měla zajistit dýcha-
telný vzduch na dolejší škole.

V číslech to vypadá následovně: na daních 
a dotacích přišlo o 26 milionů více, nerozpusti-
ly se rezervy ve výši 21 milionů Kč, provoz rad-
nice nedočerpal 14,5 milionu. Některé ze zmí-
něných akcí, které vypadly nebo byly levnější, 
se podařilo nahradit jinými, ale ne beze zbytku.

První výběrová řízení na zakázky ukazují, 
že i letos by měly být ceny více než příznivé, 
silnice a cyklostezky se nám daří vysoutěžit za 
65 % průměrných cen, což se týká i tak zásad-
ní investice, kterou je Plzeňská ulice. Poučení 
z předchozích let je jasné, sáhneme do zásob-
níku projektů o pár měsíců dříve, aby město 
co nejvíce prokouklo, když mají stavební fir-
my nouzi o práci a podbízí se cenami. Za méně 
peněz více muziky, tak to máme rádi.

Snad se dostane i na věci, na které se fakt 
těšíme.

V tomto směru se nám rozsvítila jiskřič-
ka naděje, podařilo se znovu otevřít jednání 
s ČEZ Distribuce o rekonstrukci sítí v Zahrad-
ní a ve Stromořadí od Lipové k Chlumčanské, 
kde nově po konzultaci s občany necháváme 
doprojektovat mikrokruháč. Bez zakopání 
drátů pod zem nelze zahájit výstavbu chod-
níků. Je zde hodně sjezdů, kvůli normám by 
pak platilo, že když nezmizí sloupy, musely by 
k zemi stromy. Situace je tam sice příšerná, ale 
odvrátit zbytečné hromadné kácení je taktéž 
nanejvýš důležité.

Nechceme to zakřiknout, ale od prosince se 
oprášil proces povolení nové houpací lávky, 

konečně máme všechny potřebné pozemky. 
Následky velké vody snad naposledy opravily 
technické služby, za což moc děkujeme, máme 
na to šikovnou projektantku, která se snaží, 
takže snad se letos projdeme po úplně nové 
„houpačce“.

Martin Sobotka, starosta

V lednovém rozhovoru jsem při odpovědi 
na otázku kolegyně Nekolové nakousl to, jak 
se u nás zhoršila vymahatelnost práva, i to, že 
se chystáme k nadstandardním krokům. To 
jsme ještě netušili, jaké neblahé věci nás če-
kají. Například bezohlednost některých řidičů 
způsobila lidem z Husovy ulice velkou svízel, 
když kvůli jednomu z ignorantů nevyvezli po-
peláři kontejnery.

Nikdo nemá rád buzeraci za malicherná 
provinění, ale nekázeň v Dobřanech už je ta-
ková, že způsobuje velké problémy slušným 
občanům. V takové situaci lidi snadno popad-
ne hněv, zlost si vylijí na popelářích, na městě 
atd. Netuší, jak frustrovaní jsou od jara loň-
ského roku všichni, kteří se za město zabývají 
bezpečností. Náš pocit bezmoci dokumentuje 
následující historka.

V létě mi volala jedna paní, se kterou jsem 
byl v kontaktu ohledně řádění partičky znudě-
né mládeže. Prosila mě, jestli bych ihned ne-
přijel na místo situaci zklidnit, že policie už 
tam byla, ale nepomohlo to. Manželka mě ne-
chtěla pustit, měla pocit, že je to nebezpečné. 
Nebylo, dalo se to zvládnout, s trochou nasa-
zení a námahy dalo.

Přijde vám něco takového normální a správ-

né? Mně ne, stát funguje jen tehdy, když fun-
guje dělba moci. K zabezpečení veřejného po-
řádku stát zřizuje, cvičí a platí jiné složky, než 
je vedení obcí. I u nás to léta skvěle fungovalo. 
Dokonce tak, že státní policie zajistila ráda 
a bez potíží i to, co dříve dělala Městská po-
licie Plzeň, která musela z důvodu personální 
nouze služby u nás omezit.

To, že občas úspěšně suplujeme strážníky 
my, akorát vzbuzuje mylný pocit, že dokáže-
me řešit i ty věci, které řešit vlastně ani nesmí-
me. Třeba pokutování nebezpečných řidičů 
u prvního stupně školy nebo šílence parkující 
u kontejnerů.

Nejhorší na tom je, že jsme zvyklí o všech 
věcech s Vámi mluvit upřímně, včas a neskrý-
vat nic před veřejností, což u téhle otázky dost 
dobře nejde. Hádky o řešení bezpečnosti vždy 
vedou ke zhoršení situace. Asi se zeptáte, zda 
jsme to řešili na vyšších místech, ano, náprava 
je hodnověrně slíbená.

Děkujeme za to. Protože nejsme nevděční, 
přispějeme ke zvýšení bezpečnosti i z vlast-
ních prostředků. Státní policie nemá na sta-
rost jen Dobřany, vzhledem k jiným úkolům 
nemůže při nejlepší vůli zajistit tolik potřeb-
nou důslednost, nárazové zákroky nic neřeší. 

Město si stejně jako Nýřany, Vejprnice 
a Tlučná pomůže tak jako v 90. letech „černý-
mi šerify“, konkrétně proškolenými preventis-
ty soukromé bezpečnostní služby, kteří doká-
žou vyřešit nekázeň těch, ve kterých ještě zbyl 
kus rozumu a slušnosti. O zbytek se postará 
policie.

Jsme v situaci, že musíme zvednout ze země 
odpovědnost za záležitosti místního pořádku, 
kterou tam někdo odložil. Aspoň dočasně. 
Hlavně proto, že máme v těžké době být jis-
totou, ne zklamáním pro lidi, kteří to mají už 
tak těžké. Pro nás samotné je úlevné zbavit se 
pocitu bezmoci a získat novou naději.

Ještě před rokem a půl bylo našlápnuto na 
to, že se posuneme k dalším tématům, která 
otravují lidi a narušují pořádek. Teď znovu 
doufáme, že až napravíme teroristy za volan-
tem, vrhneme se na vandalismus, „rekreační“ 
aktivity před večerkami a v přírodě, bezohled-
né neuklízeče exkrementů svých miláčků. Na 
konci roku snad i na otravování opravdu nezá-
bavnou, ačkoliv takzvaně zábavnou, pyrotech-
nikou mimo tolerované silvestrovské okénko. 
Pořádek dělá přátele, není-liž pravda?

Martin Sobotka, starosta

Lepíme díry ve vymáhání veřejného pořádku
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Město Dobřany, 
náměstí T. G. M. 1, 334 41 Dobřany
Tajemnice Městského úřadu Dobřany 

vyhlašuje v souladu se zákonem 
312/2002 Sb., o úřednících územních 

samosprávných celků a o změně 
některých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů, (dále jen zákon o úřednících)

VÝBĚROVÉ	ŘÍZENÍ	č.	2/2024
na obsazení pozice úředníka ÚSC 

zařazeného do MěÚ Dobřany – 
vedoucí	finančního	odboru.

Rámcová	pracovní	náplň:	
Vedoucí úředník dle zákona č. 312/2002 
Sb., který je zodpovědný za řízení odboru. 
V jeho kompetenci je komplexní zajišťování 
finančního hospodaření města.

Platová	třída	odpovídající	druhu	práce:	
dle katalogu prací – 10. pl. tř.

Pracovní	úvazek:	plný

Předpokládaný	datum	nástupu:	březen 
2024 nebo dle dohody – pracovní poměr 
na dobu neurčitou

Kvalifikační	a	odborné	požadavky:	
  vysokoškolské nebo vyšší odborné 

vzdělání ekonomického směru; 
  znalost právního rámce územních 

samosprávných celků a rozpočtových 
pravidel územních rozpočtů; 

  praxe na úseku financování organizace, 
tvorby rozpočtu a účetnictví ve veřejné 
správě výhodou; 

  orientace v problematice správy 
majetku, zejm. bytů, výhodou; 

  složené zkoušky zvláštní odborné 
způsobilosti výhodou; 

  velmi dobrá znalost programů 
 MS OFFICE; 
 zkušenosti s vedením týmu; 
  dobré komunikační a vyjednávací 

schopnosti, aktivní přístup k řešení 
problémů;

 řidičský průkaz skupiny B výhodou.

Přihlášku s přílohami doručte 
do	15.	2.	2024	(do	14.00	hodin) 

osobně na podatelnu MěÚ Dobřany 
nebo poštou na adresu: MěÚ Dobřany, 

náměstí T. G. M. 1, 334 41 Dobřany.

Bc. Iveta Zajíčková v. r., 
tajemnice MěÚ Dobřany

Celé znění najdete na: 
https://www.dobrany.cz/mestsky-urad/

volna-pracovni-mista/ 

Už je čas oživit rozvojové aktivity z doby 
před covidem

Pandemie, válka, gigafactory, to vše uložilo do šuplíku nápady, které jsme plánovali plnou 
parou řešit ve starých dobrých časech. Jednou z těch milých maličkostí, jejichž zavedení ner-
vózní móda posledních let nesvědčila, je zlepšení informovanosti v okolí zásadních liniových 
staveb.

Firmy sice mají povinnost umístit informační tabuli, ale její obsah nemusí stačit. Navíc ně-
které stavby jsou tak rozsáhlé, že občan bydlící v ulici nemusí na patřičnou tabuli vůbec nat-
refit. Proto chystáme dodatečné tabule, které mimo jiné oficiálně posvětí zvyk, který jsme si 
osvojili už při rekonstrukci Komenského ulice a bude se hodit i v Plzeňské.

Kontrolní dny na stavbě budou začínat časovým okénkem pro občany tak, aby se vyjasni-
ly některé důležité detaily a nedocházelo k nedorozuměním. Pochopitelně zůstane možnost 
ozvat se přímo a potkat se individuálně, ale možnost přijít na kontrolní den bez předchozí 
domluvy občané jednoznačně preferovali.

Od všech zlepšení komunikace tohoto typu si slibujeme návrat k předcovidovému tempu 
zlepšování atmosféry ve městě. Nejen Dobřany, ale i celá republika potřebují především návrat 
ke klidu, lidskosti a řádu.

A co se týče Plzeňské ulice, hlavní objednatel této akce – Správa a údržba silnic Plzeňského 
kraje již uzavřela smlouvu s vítězem zakázky, firmou Robstav. Jak z názvu hlavního investora 
této rekonstrukce logicky vyplývá, nezačne se s úplnými uzavírkami Plzeňské, dokud nepro-
běhnou účastníci půlmaratonu Plzeňského kraje, který se koná 27. dubna. Do té doby není 
důvod k nervozitě.

Martin Sobotka, starosta

Louky podél řeky se proměnily v kluziště
(red) Po několika letech se z dobřanských luk kolem řeky Radbuzy opět stalo kluziště. Od 10. led-
na se na více než deset dnů místní i přespolní, malí i velcí, mladí i starší radovali z obří ledové 
plochy na lukách v blízkosti mostů, ale také od fotbalového hřiště směrem na Vstiš i na řadě dal-
ších míst. Tento úkaz neunikl ani celorepublikovým médiím a Dobřany tak v těchto dnech zažily 
velký nápor bruslařů.
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Kastrační program 
KasProCats

Již dva roky je město Dobřany zapojeno 
do kastračního programu KasProCats. Tímto 
krokem chceme být aktivním partnerem pro 
všechny, kterým není problematika toulavých 
koček lhostejná. Město Dobřany plně hradí 
kastrace toulavých koček a motivačním pří-
spěvkem 50 % podporuje i kastrace koček 
dobřanských obyvatel. Spolek KasProCats 
spolupracuje i s místní veterinární ordinací, 
což celý proces velmi zjednodušuje. Veškeré 
informace včetně registračního formuláře na-
leznete na webu  www.obcekastruji.cz, kom-
plexní info pak na stránkách www.kasprocats.
cz. Všechny kontakty a odkazy také najdete na 
stránkách města v sekci kastrační program.

Michal Trdlička, místostarosta

Informace pro občany k platbě místního poplatku 
za komunální odpady a místního poplatku ze psa
1)	 	Poplatek	za	komunální	odpad	pro	fyzické	osoby,	které	jsou	ve	městě	přihlášeny, 

činí	700	Kč	pro	rok	2024.

 Poplatek je splatný jednorázově, nejpozději do	30.	4.	2024 (složenky se neposílají).

 Poplatek je možné uhradit přímo v pokladně Městského úřadu nebo bezhotovostní   

 platbou převodem na účty Města Dobřany:

 u KB	19-1223361/0100  nebo u ČS	19-725295379/0800,	

	 variabilní	symbol	-	13371,	specifický	symbol	=	rodné	číslo	poplatníka.

 

	 	Potvrzení	o	zaplacení	poplatku	do	sběrného	dvora	v	Dobřanech	na	rok	2024	

nepotřebujete.	Prokazovat	se	budete	občanským	průkazem	(trvalý	pobyt	

Dobřany,	Šlovice	a	Vodní	Újezd).

              

2)	 	Poplatek	za	komunální	odpad	pro	vlastníky	nemovité	věci	zahrnující	byt, 

rodinný	dům	nebo	stavbu	pro	rodinnou	rekreaci,	ve	které	není	přihlášena	žádná	

fyzická	osoba	a	která	je	umístěna	na	území	města,	činí	700	Kč	pro	rok	2024.

 Poplatek je splatný jednorázově, nejpozději do	30.	4.	2024 (složenky se neposílají).

 Poplatek je možné uhradit přímo v pokladně Městského úřadu nebo bezhotovostní   

 platbou převodem na účty Města Dobřany:

 u KB	19-1223361/0100  nebo u ČS	19-725295379/0800,

	 variabilní	symbol	-	13372,	specifický	symbol	=	rodné	číslo	poplatníka	(majitele		

	 nemovitosti).

3)   Poplatek	ze	psa chovaného v rodinném domě činí 200	Kč, ze psa chovaného  

 v ostatních obytných domech a pro držitele psa s trvalým pobytem na adrese  

 Náměstí T. G. M. 1, 334 41 Dobřany  800	Kč.

  Pro držitele psa, kterým je osoba starší 65 let nebo poživatel invalidního, starobního, 

vdovského nebo vdoveckého důchodu, který je jediným zdrojem příjmu, stejně jako pro 

poživatele sirotčího důchodu, činí poplatek:

 • ze psa chovaného v rodinném domě 100	Kč, 

 •  ze psa chovaného v ostatních obytných domech a pro držitele psa s trvalým 

pobytem na adrese Náměstí T. G. M. 1, 334 41 Dobřany 200	Kč.

 Za druhého a každého dalšího psa se poplatek zvyšuje o 50 %. 

 Poplatek je splatný jednorázově, nejpozději do		30.	4.	2024 (složenky se neposílají).

 Poplatek je možné uhradit přímo v pokladně Městského úřadu nebo bezhotovostní   

 platbou převodem na účty Města Dobřany:

 u KB	19-1223361/0100 nebo u ČS	19-725295379/0800,

	 variabilní	symbol	-	1341,	specifický	symbol	=	rodné	číslo	poplatníka	(držitele	psa).

Kontakty: tel. 377 195 845, e-mail: benediktyova@dobrany.cz

Upozornění na poplatek 
za odpady 2024

Upozorňujeme	poplatníky,	kteří	
využívají	osvobození	od	poplatku	

za	odpady,	že	musí	v	době	
od	1.	1.	2024	do	30.	4.	2024	předložit	
nové	platné	doklady	pro	rok	2024	

k	posouzení,	zda	nárok	na	
osvobození	nadále	trvá.

V	případě,	že	poplatník	nepředloží	
doklady	rozhodné	pro	osvobození,	

nárok	na	osvobození	
za	rok	2024	zaniká.
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Aplikace V OBRAZE nové generace, 
nové funkce 

Aplikace V OBRAZE, která již 3 roky slouží našim občanům pro informování o dění v obci, je 
nově rozšířena o možnost hlášení závad v novém menu „rozcestník“. 

Do rozcestníku budou přibývat nové ikony s různými informacemi. 
Pomocí hlášení závad můžete rychle a jednoduše upozornit na nedostatky, kterých si všimne-

te na procházce městem, cestou do práce nebo na autobus, jako je nefunkční veřejné osvětlení, 
poškozená dopravní značka nebo nepořádek v ulicích. Formulář můžete také najít na webových 
stránkách města na adrese www.dobrany.cz/mesto-dobrany/hlaseni-zavad. A samozřejmě je 
i nadále možné využívat mail k tomuto účelu zřízený před 8 lety, a to epepa@dobrany.cz.

Pokud aplikaci V OBRAZE nemáte staženou, velmi jednoduše si ji nainstalujete. Tato služba je 
pro všechny občany zdarma. Do aplikace se nemusíte registrovat, neposkytujete žádná osobní data.

Co	k	aktivaci	aplikace	potřebujete?
• chytrý telefon nebo tablet s operačním systémem Android či iOS
• přístup na internet
Jak	si	aplikaci	stáhnout?
• Ve vašem telefonu si otevřete aplikaci Obchod Play, App Store nebo HUAWEI AppGalery.
• Do vyhledávacího okna zadejte název „V OBRAZE“.
• Klikněte na instalovat.
• Po nainstalování klikněte na položku otevřít (povolit oznámení).
• Po otevření přidejte nový odběr. Lze sledovat i více organizací.

IT komise

Dobřany mají nový 
biokoridor

Jednou z největších akcí v oblasti veřejné 
zeleně za poslední roky byla bezesporu výsad-
ba nového biokoridoru v lokalitě U Studánek. 

V naší krajině zmizelo v minulém stole-
tí během kolektivizace zemědělství mnoho 
přírodně cenných ploch, které představova-
ly útočiště pro živočichy. Obnovou biocenter 
a biokoridorů se snažíme tyto plochy do kraji-
ny vrátit. Biokoridor, jak jeho název napovídá, 
slouží primárně k bezpečné migraci živočichů 
mezi jednotlivými biocentry. Biocentrum 
je pak místo, které svou velikostí a stavem 
umožňuje rozhodující části organismů trva-
lou existenci - v našem městě najdete biocen-
trum například v Dobřánkách. Biokoridory 
a biocentra pak společně vytvářejí síť, které 
říkáme územní systém ekologické stability. 

Náš nový biokoridor navrhl renomovaný 
krajinářský architekt RNDr. Ing. Miroslav Há-
jek tak, aby nesloužil pouhé migraci klasic-
kých lesních živočichů, ale aby v něm nachá-
zeli útočiště i potravu ptáci a některé druhy 
hmyzu. Biokoridor je koncipován jako světlý 
háj s roztroušenými ostrůvky dřevin, kde kro-
mě klasických druhů listnatých stromů, jako 
je dub nebo buk, najdeme i třešně ptačí. Na 
okrajích biokoridoru bylo navrženo pestré 
spektrum keřů, kde kromě obvyklé růže šíp-
kové a bezu černého najdeme druhy, se který-
mi se v krajině zas tak často nesetkáte - kalinu 
obecnou a řešetlák počistivý.

Výsadbou tohoto biokoridoru ale naše 
snahy o navrácení života do krajiny nekončí. 
V budoucnosti se můžete těšit na drobnější 
prvky, jako jsou obnovené polní cesty a nové 
aleje, ale chystáme i větší projekt, kterým je 
revitalizace biocentra v Dobřánkách.    

Lucie Burianová, městská zahradnice

(vos) Delegace města Dobřany přijala pozvání na slavnostní zahájení nového roku v partnerském 
městě Obertraubling, které se konalo v neděli 21. 1. Akce se zúčastnili zástupci tamních spol-
ků, regionální i zemští politici a veřejnost. Starosta Rudolf Grass na ní poděkoval všem spolkům 
a předal několik ocenění významným osobnostem města. Pozvání přijali místostarosta Michal 
Trdlička a radní Vojtěch Stříhavka. Jazykovou bariéru jim tradičně pomáhal překonávat tlumoč-
ník, pan Libor Duchek.
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Seriál s hasiči
Díl třináctý: Vliv špatného parkování na 
bezpečnost

Koncem loňského roku proběhla ve spolupráci s příslušníky HZS Pl-
zeňského kraje z hasičské stanice Přeštice v rizikových místech našeho 
města akce zaměřená na testování nástupních ploch pro hasičskou výš-
kovou techniku.

Jejím účelem bylo zjistit, zda řidiči správně parkují na plochách 
k tomu určených a zda plochy pro ustavení výškové techniky zůstávají 
volné. Taková místa jsou většinou vyznačena vodorovným dopravním 
značením či zákazovými značkami. Na fotografiích můžete názorně 
vidět, kolik prostoru technika potřebuje k tomu, aby mohla úspěšně 
provést zásah (tj. např. zachránit osoby z vyšších pater domu při pří-
padném požáru), a jak samotná testovací akce dopadla.

Na mnoha místech řidiči absolutně nerespektují svislé ani vodorovné 
značení a ohrožují tím doslova životy svých spoluobčanů. V ulici Hu-
sova byl pro tuto techniku komplikovaný zájezd z důvodu špatného 
parkování, v ulici F. X. Nohy či Loudů řidiči porušují dopravní předpisy 
a parkují na nevyznačených místech, či nerespektují svislé a vodorovné 
značení. V ulici Spojovací se výšková technika přes zaparkovaná auta 
k bytovému domu nedostala.

Zamyslete se, prosím, zda i Vy svým parkováním neohrožujete své 
spoluobčany a jejich bezpečnost. V nedávné době jsme se díky dvěma 
bytovým požárům v sídlišti všichni přesvědčili, jak je tato problematika 
důležitá!

Ing. Milan Dvořák ml., velitel družstva

Pro zkoušku ustavení výškové techniky byl v ulici F. X. Nohy využit prostor 
mezi č.p. 962 a 963. V podvečerních hodinách a o víkendech bývá v tomto 
prostoru bez vyznačených míst k parkování odstaveno několik vozidel.  

Průjezd do ulice Husova byl omezen z důvodu odstavení dvou vozidel 
mimo vyznačená parkovací místa.

K bytovému domu č.p. 827 a 828 ve Spojovací se technika přes odstavená 
vozidla mimo vyznačená parkovací místa nedostala.

Z fotografií je očividné, kolik místa je potřeba k ustavení výškové techniky 
potřebné k záchraně osob.

Připojuji se k apelu hasičů a prosím o větší obezřetnost při zastavení, 
stání, parkování – odstavování vozidel, a to nejen v sídlišti, ale na celém 
území města a vlastně i kdekoliv jinde. Lze tak předejít zbytečným kom-
plikacím při zásahu složek IZS či vývozu kontejnerů, a navíc nedojde ke 
zbytečné „úlevě“ v peněžence. 

Problémy s parkováním v sídlištích se v posledních letech nevyhýbají 
žádným městům a ani Dobřany nejsou rozhodně výjimkou. Automobi-
lový provoz i síť dopravní infrastruktury houstne, vozidla se zvětšují 
a jsou mnohem dostupnějším dopravním prostředkem, než v době vý-
stavby např. „naší“ Pančavy.

Zmíněné sídliště je s 2 200 trvale hlášenými obyvateli a cca 860 byty 
na ploše o velikosti 23 dobřanských fotbalových hřišť zastavěno byto-
vými a rodinnými domy, doplněno zelení, infrastrukturou a samozřej-
mě parkovišti a také komunikacemi, na kterých ale řidiči mnohdy par-
kují v rozporu se zákonem. 

Stání v ulici Sokolovská omezuje plynulost provozu v denních i nočních 
hodinách.

Téma měsíce: Parkování
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Monitoring ukazuje, že největším problémem jsou vozidla zaparko-
vaná v zónách mimo vyznačená parkovací místa, na komunikacích, kde 
nezůstává dostatečně široký volný jízdní pruh, v křižovatkách či u míst 
pro přecházení.

Zákonem o provozu na pozemních komunikacích č. 361/2000 Sb., je 
jasně stanoveno, kde (ne)smí řidič zastavit a stát a výše uvedené pří-
klady jsou navíc značně nebezpečné z hlediska bezpečnosti ostatních 
účastníků silničního provozu, kterými jsou kromě řidičů motorových 
vozidel také chodci či cyklisté. Každý řidič by si měl při zaparkování – 
odstavení vozidla uvědomit, zda jeho vůz neomezuje či nebrání provozu.

Nesprávným zastavením a stáním vozidel, při kterých nejsou dodrže-
ny předepsané šíře jízdního pruhu, může dojít k nemožnosti průjezdu 
či údržby komunikace atd. Povinnosti spojené se zastavením a stáním 
jsou vymezeny v § 25 a § 27 zákona č. 361/2000 Sb., o provozu na po-
zemních komunikacích.

Při zastavení musí zůstat alespoň jeden jízdní pruh široký nejméně 
3 metry pro oba směry. Pokud nezůstane při stání vozidla na pozemní 
komunikaci, která je obousměrná, dopravní prostor široký 3 metry pro 
každý jízdní pruh, pak kromě výjimek stanovených úpravou provozu 
(parkoviště) nesmí na této komunikaci vozidlo stát, jinak se řidič do-
pouští dopravního přestupku.

Zastavením a stáním v křižovatce, kdy je vozidlem tvořena překáž-
ka v silničním provozu, se řidič dopouští středně závažného přestup-
ku, za který může být v příkazním řízení na místě pokutován do výše 
3 500 Kč, ve správním řízení dokonce až do výše 10 000 Kč, a navíc 
může být takové vozidlo odtaženo.

Stání v křižovatkách patří mezi velmi časté přestupky.

Velmi častým přestupkem je také vjetí do „zákazu“ za školní jídelnu 
a odstavení vozidla na vodorovném dopravním značení “zákaz zasta-
vení”. 

Fotografie byla pořízena jen pár minut po osazení zvýraznění retroreflex-
ním žlutým okrajem svislé dopravní značky B1 u školní jídelny.

Bohužel i takto občas vypadá prostor s vodorovným dopravním značením 
zákaz zastavení za dopravní značkou zákaz vjezdu u školní jídelny.zdroj: pořad Řiďte s rozumem, Česká televize 

Téma měsíce: Parkování
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Stejné místo jako na předešlém snímku, ale s ustavenou výškovou tech-
nikou.

Tento přestupek vjetí do zákazu vjezdu (značka B1), stání na zákazu 
zastavení (žlutý kříž), stání na chodníku/vegetaci může být za předpo-
kladu, že vozidlo netvoří překážku, řešen pokutou do výše 5 000 Kč dle 
§125c/1k zák. 361/2000 Sb. (ostatní nevyjmenované).

V souvislosti s problematikou parkování se otevírá i problematika 
kontejnerových stání. Od roku 2015 proběhlo na sídlišti Pančava něko-
lik šetření a setkání vedení města s obyvateli na téma parkování, veřej-
ná zeleň a také právě zmíněná kontejnerová stání, kdy následně došlo 
k rekonstrukcím původních „hnízd“ do dnešní podoby. Nicméně víme, 
že ne všechna místa jsou řešena ideálně a máme k dispozici i několik 
podnětů od občanů k vylepšení, kterými se budeme zabývat. Pokud 
máte nějakou připomínku či podnět k místu pro sběr odpadu, které 
využíváte, neváhejte jej do zaslat na e-mail epepa@dobrany.cz (pod-
něty, poruchy a hlášení nebezpečných stavů) nebo na můj umnerova@
dobrany.cz. Děkuji. I zde si však dovolím poznámku. Sebelépe vyřešené 
kontejnerové stání nemůže být svozovou firmou obslouženo v případě 
špatně odstaveného vozidla. 

V pátek 19. ledna byl nesprávným odstavením vozidla v ulici Loudů zne-
možněn vývoz komunálního odpadu.

V případě nevyvezení kontejneru využijte pro nahlášení e-mail epe-
pa@dobrany.cz, novinku v aplikaci V OBRAZE, nebo se obraťte na po-
věřenou pracovnici, paní Hanu Tomanovou, tel. č.: 377195 868, e-mail: 
tomanova@dobrany.cz.

Pokud pravidelně čtete Dobřanské listy a sledujete činnost místních 
hasičů, tak jistě víte, že se problematice průjezdnosti ulic, špatnému 
parkovaní a chovaní za volantem věnují pravidelně a věnovali se mu 
např. loni v březnovém vydání, kde bylo mnohé řečeno/napsáno. Přesto 
si opět dovoluji připomenout iniciativu, která vzešla v roce 2019 od Ha-
sičského záchranného sboru ve Středočeském kraji a v Praze s názvem 
3 metry k životu – Když jde o život, přeparkovat nestihnete! Hasiči pro-
jektem upozorňují na špatnou průjezdnost v sídlištních a cílem je nea-
gresivní formou upozornit obyvatele v hustě zastavěných a obydlených 
lokalitách na rizika plynoucí z nedodržování legislativy při parkování 
vozidel. Mnoho informací k této aktivitě najdete na FB stránce Parkuji 
ohleduplně.

  V diskuzích k parkování je často slyšet důvod, že řidič v sídlišti nemá 
jinou možnost, než odstavit vozidlo nesprávně, protože je málo parko-
vacích míst. Není to až tak úplně pravda…

Na problematiku parkování se samozřejmě díváme i optikou oby-
vatele sídliště vlastnícího osobní vozidlo a snažíme se, aby parkovací 
místa přibývala. Ne vždy je to však dost dobře možné na místech, která 
na první pohled vypadají jako vhodná (inženýrské sítě, dodržení roz-
hledových poměrů, na zeleni, na místech určených územním plánem 
k jinému účelu, nesouhlas vlastníků sousedního pozemku atd.). 

V letech 2015-2023 přibylo ke stávajícím 250 garážím a 500 místům 
v sídlišti Pančava 350 nových parkovacích míst. Mezi největší plochy 
určené k tomuto účelu patří v roce 2015 vybudované parkoviště v ulici 
Loudů po objektu Ponorka, v roce 2018 oplocené parkoviště po objektu 
Integry, v roce 2021 úprava a „nalajnování“ parkovacích ploch u nádraží 
a v loňském roce parkoviště za hasičskou zbrojnicí. Vzdálenost parko-
višť na okrajích sídliště (u hasičárny a v blízkosti nádraží ČD) je 700 m 
a zejména ve večerních a nočních hodinách jsou minimálně využívána. 
Nejvíce problémového parkování se odehrává ve středu spojnice těchto 
dvou míst. Je opravdu vzdálenost např. ze Spojovací či Husovy ul. k vol-
nému parkovišti za zbrojnicí (u školky) v délce do 200 metrů tak moc? 
Nebo ze Sokolovské či F. X. Nohy do ulice Sportovců na parkoviště u haly 
a u nádraží v obdobné délce jako první zmíněná? Všechna uvedená par-
koviště jsou osvětlená se zpevněnou plochou… Jaký je tedy pravý důvod 
jejich nevyužívání?

Téma měsíce: Parkování
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Stání v ulici Loudů a ve Spojovací je velmi častým jevem, a to i přesto, že ve 
vzdálenosti do 150 metrů je nové parkoviště s více než 20 místy.

V den, resp. noc, uzávěrky tohoto vydání proběhla v sídlišti od ulice 
17. listopadu k Nádražní ulici monitorovací akce, při níž byla sečtena 
volná parkovací místa a odstavená vozidla mimo parkovací místa. Vý-
sledek je zarážející… Na 180 volných míst bylo 70 nevhodně odstave-
ných vozidel. Tato kontrola proběhla v režii vedení města a členů bez-
pečnostní komise, ta příští už může být v režii policie. Prosím, buďte 
ohleduplní a neohrožujte bezpečnost a plynulost provozu nejen v sídli-
šti, ale také třeba u I. stupně ZŠ. Nejčastější výmluva u školy „stojím tu 
jen chvíli“ a „já spěchám“ ohrožuje nejen ostatní řidiče, ale zejména děti 
přicházející do školy.  

Jaroslava Umnerová, místostarostka

Téma měsíce: Parkování
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Rozhovor

O únorový rozhovor jsme tentokrát požádali Bc. Janu Kleisnerovou, která minulý rok oslavila krásné 25. výročí ve funkci ředitelky Mateřské školy 
v Dobřanech.

Jani,	mohla	bys	našim	čtenářům	prozradit,	
kdy	ses	rozhodla	být	učitelkou	v	mateřské	
škole?

Jak se říká, už od kolébky jsem chtěla být … 
(smích), ale já jsem opravdu chtěla být uči-
telkou ve školce už od své docházky do MŠ 
v Chlumčanech, kde mi byla vzorem paní uči-
telka Rendlová, kterou jsem jako dítě nesmír-
ně milovala.

Tak	tomu	říkám	super	vzor,	když	Tě	Tvůj	
pedagogický	sen	neopustil	od	raného	dět-
ství.

No, vážně neopustil. Nepamatuji si ani z dět-
ství, že bych chtěla být princeznou, modelkou 
nebo něčím jiným, čím chtějí děti v budoucnu 
být.
Práce s dětmi se mi vždy líbila a ve svých stu-
dentských letech jsem jezdila jako vedoucí na 
letní tábory.

Měnila	bys	někdy?

Zrovna tuhle jsem o tom přemýšlela a vůbec 
mě nenapadlo, za co bych měnila. Moje druhá 
volba byla dětská zdravotní sestra, ale s tím, 
že bych pracovala v jeslích nebo v podobném 
zařízení.

V	posledních	letech	prošlo	školství	výraz-
nými	 změnami	 a	 jednou	 z	 nich	 je	 inklu-
zivní	 vzdělávání.	 Jak	moc	ovlivnilo	 výuku	
v	našich	MŠ?

Inkluzivní vzdělávání se samozřejmě nevy-
hnulo, ani nevyhne předškolnímu vzdělávání. 

Bez asistentů pedagoga bychom se neobešli. 
I když než škola získá doporučení AP, je to 
zdlouhavý proces. K překlenutí této doby vy-
užíváme již třetím rokem pozici školního asi-
stenta, kterého škola financuje z operačních 
projektů MŠMT.

Mohla	bys	mi	objasnit,	v	čem	se	liší	náplň	
práce	asistenta	pedagoga	a	školního	asis-
tenta?	Kolik	jich	s	vámi	aktuálně	spolupra-
cuje?

Momentálně máme na škole tři asistenty 
pedagoga, jejichž náplní práce je být k ruce 
učitelkám, které mají ve třídě dítě se speci-
álními vzdělávacími potřebami, a zajímat se 
o metody a formy práce s takovými dětmi. 
Školní asistent pomáhá v jakékoli třídě, kde 
je potřeba vypomoci s dětmi během pobytu 
v MŠ.

V	 ČR	 je	 všeobecně	 známo,	 že	 se	 mnoho	
rodičů	snaží	zapsat	své	děti	do	spádových	
mateřských	škol,	ale	ne	vždy	se	jim	to	po-
daří.	Jde	o	problém	i	u	nás	v	Dobřanech?

Můžu říci, že tento problém v Dobřanech není. 
Všechny spádové děti, které dosáhly tří let 
věku, se do naší MŠ na začátku školního roku 
vždy dostaly. Pokud se v jeho průběhu uvolní 
místo, přijímáme i ty děti, které dovrší tří let 
později.

Budovy	 MŠ	 Loudů	 i	 Stromořadí	 prošly	
před	několika	lety	rekonstrukcí,	následo-
vala	 přestavba	 zahrad.	 Máš	 další	 nápad,	
jak	bys	chtěla	prostředí	MŠ	vylepšit?

Každý rok se snažíme o vylepšení prostor 
v obou budovách. Jde o pravidelné výmalby, 
doplnění a výměnu nábytku ve třídách. Ne-
zapomínáme ani na personál, a to především 
vylepšením pracovního prostředí. Vybavuje-
me obě budovy potřebnou IT technikou, tech-
nikou pro snadnější úklidové práce a práce ve 
výdejnách stravy. 
Naše následující plány jsou v doplnění škol-
ních zahrad o multifunkční hřiště v Loudů 
i Stromořadí a o další nové herní prvky.
V celé budově v ul. Loudů bude také nutná vý-
měna elektroinstalace a na to bychom chtěli 
navázat instalací klimatizačních jednotek ve 
třídách v horním patře budovy.

Ještě	by	mě	zajímal	Tvůj	názor	na	zrušení	
kuchyně	ve	školkách	a	dovážení	stravy	ze	
školní	jídelny.	Uvítala	jsi	tuto	změnu?

Toto vnímám jako pozitivní krok. Zrušením 
kuchyní v obou budovách jsme získali pro-
story pro další dvě třídy, tedy dalších 52 míst 
k přijetí dětí do MŠ. Tato místa by v současné 
době zaručeně chyběla. 
Děti mají stravu servírovanou ve třídách, paní 
kuchařky ve výdejnách se snaží o estetický 
vzhled při podávání stravy, takže děti vůbec 
nevnímají, jestli jim byla strava uvařena v MŠ, 
nebo v kuchyni ZŠ Dobřany. Spolupráci se 
školní jídelnou hodnotím velmi kladně. Po-
kud se nějaký zádrhel objeví, vždy se rychle 
vyřeší.

Zdá	se,	že	vše	probíhá	dle	Tvých	představ	
a	plánů.	Je	tomu	tak?		

Snažím se, aby to tak bylo, ale to by bylo moc 
ideální. Vždy je něco k řešení, co plány hatí.
Troufám si ale říci, že máme skvělý tým a spo-
lečně se nám naše představy většinou daří 
plnit. Nemalou měrou tomu přispívá i spolu-
práce se zřizovatelem.

Jani,	přeji	Ti	do	dalších	let	mnoho	úspěchů	
a	děkuji	za	velmi	příjemný	rozhovor.

Bohumila Nekolová

Mateřská škola Dobřany se zapojila do pro-
jektu „Rodiče vítáni“. Jeho hlavním cílem je 
spolupráce MŠ s rodiči a pro získání certifika-
ce musela škola naplnit daná kritéria. Jelikož 
většinu splnila, dostala všechna tři pracoviště 
uznaný certifikát a nálepku na dveře. Každý 
rok jej budeme znovu obhajovat a věříme, že 
jej opět získáme.

Kolektiv MŠ Dobřany



www.dobrany.cz |

Stromořadí 439, kontakt: 377 972 942
e-mail: knihovna@dobrany.cz – oddělení 

pro dospělé (B. Kubelková)
sloupova@dobrany.cz – dětské oddělení

Oddělení pro dospělé
pondělí 7:30–12:00 13:00–17:00
úterý 7:30–11:00 13:00–15:00
středa 7:30–12:00 13:00–18:00
pátek 7:30–11:00

Oddělení pro děti
pondělí  12:00–17:00
úterý  12:00–15:00
středa 9:00–11:00 12:00–18:00
čtvrtek  12:00–15:00

KNIHY	PRO	DOSPĚLÉ
ROBSON	Jennifer:	
Šaty	pro	královnu
Třeskutá zima v roce 1947 byla jednou z ne-
krutějších, jakou poválečný Londýn zažil, a tak 
oznámení o zasnoubení princezny Alžběty 
a poručíka Philipa bylo radostnou zprávou pro 
celý národ. Ann a Miriam, vyšívačky zaměst-
nané u slavného módního návrháře Normana 
Hartnella, měly to štěstí pracovat na princez-
niných svatebních šatech. Tato jedinečná pří-
ležitost by mohla změnit celý jejich život.

KLÍMA	Josef:	
Milost,	pane	prezidente
Prezidentské milosti vzbuzovaly vždycky 
mezi veřejností malá zemětřesení, bez ohledu 
na to, kdo byl prezidentem. Ve svém životě re-
portéra jsem narazil na řadu případů, kdy si 
dodnes nejsem jistý, zda bych být preziden-
tem milost udělil, či nikoli. Někdy je vina jas-
ná, někdy nebylo jasné vůbec nic. Právě proto 
se postupně zrodila tato knížka, kde jsem si 
s těmi nejasnými a prapodivnými příběhy 
trochu autorsky pohrál. Tahle kniha vychází 
hodně ze života. I z mého…

HÄRJEGÁRD	Karin:	
Horké	vafle	a	ledové	koupele
Nejlepší lék na životní zklamání? Vůně skořice 
a ticho hor. Silný a emotivní příběh o naleze-
ní sebe sama a odvaze čelit novým výzvám. 
Najdete v něm smutek, naději, nevěru, přátel-
ství, komplikované rodinné vztahy, temnotu 
i vnitřní sílu. Příběh o tom, jak se člověk může 
ocitnout na dně, ale dokáže znovu vstát. Kni-
ha vám připomene, že i když se život nevyvíjí 
tak, jak by měl, stále může být dobrý. Někdy 
dokonce i lepší…

SLATEROVÁ	Alice:	
Smrt	mezi	řádky
Neuvěřitelně děsivé. Knihkupkyně Rouch ne-
chce přátele. Vše, co potřebuje ke své spoko-
jenosti, jsou knihy o sériových vrazích a kri-
minální podcasty. Ovšem jen do chvíle, než do 
knihkupectví nastoupí půvabná Laura. Kam 
až může vést posedlost skutečným zločinem?

KNIHY	PRO	DĚTI
MARTIŠKOVÁ	Petra:	
Tajemství	Obsidiánu
Soukromá elitní škola v Praze. Dívka, která 
nemá tušení o svém předurčení. Kluk ze sta-
rého královského rodu démonů. Osud, které-
mu se nedá vyhnout… Česká fantasy, kterou si 
nemůžete nechat ujít.

IBELINGSOVÁ	Anne:	
Z	chýší	do	mrakodrapů
Dějiny architektury pro děti. 

Zveme vás na cestu časem. Zavítáte do prasta-
rých hliněných chatrčí i do supermoderních 
mrakodrapů. Neváhejte a ponořte se do mi-
nulosti.

PEŠATOVÁ	Monika:	
Malujeme	na	kamínky
Zvířata, květiny, portréty a krajiny.
• 40 úžasných projektů krok za krokem
• 4 výtvarné techniky
• praktické rady a tipy
• 50 fotografií pro inspiraci

JURKOVÁ	Pavlína:	
Tajemství	rodiny	M.
Víte, že každá rodina má své tajemství? Ma-
tylda, Maxmilián a Kryštof jsou sourozenci. 
Jednoho dne zjistí, že před nimi rodiče něco 
tají. Rozjedou tedy pátrací akci. V jednu chvíli 
se ale všechno zvrtne a život rodiny se obrátí 
vzhůru nohama. 
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Kultura

Tady Vary 2023/24
Železní	bratři	/	7.	února	ve	20:00
Srdcervoucí příběh o píli, dřině a bratrské lásce inspirovaný skutečnými událostmi.

Panenky	na	útěku	/	13.	března	ve	20:00
Dvě holky, které potřebují změnu, a banda gangsterů.

Rivalové	/	24.	dubna	ve	20:00
Znali se jako teenageři, teď se znovu utkávají. Stará rivalita ožívá - na tenisovém kurtu i v lásce.

Priscilla	/	22.	května	ve	20:00
Dospívající Priscilla se na večírku seznámí s Elvisem Presleym.

Ve	jménu	cti	/	12.	června	ve	20:00
Paříž, 1887. Duel je oficiálně zakázanou, ale stále běžnou praxí. A podle Marie-Rose, bojující 
za rovnoprávnost žen, není čest pouze mužskou záležitostí.

Předprodej vstupenek na www.kacko.cz
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Školství, spolky a neziskové organizace

Rozhovor s Ondřejem Baštařem, výhercem soutěže Vrgineers
Dobřaňák Ondřej Baštař, student třetího ročníku bakalářského programu Kybernetika a robotika (KyR) na FEL ČVUT, zvítězil v soutěži Vrgineers. 
Úkolem bylo naprogramovat algoritmus na zpracování obrazu pro VR headset na grafické kartě. Ten se používá k tréninku pilotů v rozšířené realitě.

Ondřeji,	 gratulujeme	 k	 výhře.	 Asi	 největ-
ším	 problémem	 bude	 rozhovor	 přeložit	
do	běžného	jazyka.	Rozumí	doma	tomu,	co	
děláš?	

Jak kdo, bráchovi to v pohodě vysvětlím, s má-
mou si o tom teď povídám.  

Jak	soutěž	probíhala,	byla	velká	konkuren-
ce?	Pro	koho	jste	programovali?	

Náhodou jsem se dostal k zadání s popisem 
soutěže. Nic moc jsem o tom nevěděl, ale ří-
kal jsem si, že to zkusím, a napsal jsem email. 
S ostatními (celkem asi 20 lidí na začátku) 
jsem se nepotkal, chodil jsem na konzultace, 
dva měsíce jsem četl vědecké práce a knihy. 
Výstupem byla technická zpráva řešení. 

Firma Vrgineers dělá trenažery pro piloty le-
tadel - problém je, když piloti létají v kokpitu 
a chtějí mít fyzický kontakt s ovladači. Mají 
proto na sobě brýle jako v kokpitu a chtějí mít 
co nejpřesnější pocit, jako v reálu. 

Program,	který	jsi	vytvořil,	spočíval	v	kro-
cích	 demosaic,	 noise	 reduction,	 sharpe-
ning	neboli	zpřesnění	obrazu,	tj.	z	velkých	
pixelů	na	menší/přesnější,	omezení	šumu	
a	 proostření	 obrazu.	 Každý	 tento	 krok	 je	
už	 přeci	 dávno	 známý.	 Co	 nového	 jsi	 do	
procesu	vnesl	ty?		

Je tam víc věcí. Tyto algoritmy jsou sice zná-
mé, ale pro daný HW ještě nejsou. V grafic-
kých kartách tyto algoritmy ještě nebyly běž-
ně k dispozici. Další věcí bylo cílení na piloty, 
proto priorita byla čitelnost i malých nápisů 
ve specifickém prostředí kokpitu letadel. 

Sám	používám	AI	denoise	v	Adobe	Lightro-
om.	Používal	jsi	nějaké	prvky	AI	processin-
gu,	 tj.	 umělé	 inteligence,	 při	 zpracování	
obrazu	v	soutěži,	nebo	je	AI	stále	ještě	pří-
liš	pomalá?		

Pro online processing takového typu obrazu 
je AI stále moc pomalá. Technicky jsou AI ná-
stroje super, pro roboty se machine learning 
jistě používá pro zpracování obrazu nebo pro 
řízení.  

Pro	jaký	hardware	jsi	program	vyvíjel?	Je	
přenositelný	pro	jiný	HW?		

Program pracuje na grafické kartě v počítači 
a je přenositelný. Je sice laděný pro kameru 
v brýlích, ale dá se použít i na jiném HW. Je to 
podobné jako s počítačovou hrou. 

Programoval	jsi	přímo	pro	grafickou	kartu,	
jak	se	to	liší	od	"běžného"	programování?

Grafická karta má velké množství pomalejších 
procesorů - tento přístup umožňuje souběžné 
zpracování více úloh. Je to jako když rozsekáte 
obraz na mnoho malých čtverečků a ty zpracu-
jete najednou pomocí mnoha malých procesorů. 

Vrgineers	-	VRG	produkty	jsou	pro	našince	
cenově	"poněkud"	nedostupné.	Těšíš	se	na	
Apple	Vision	Pro?	

Raději třeba Meta od Facebooku i jiné - ty jsou 
daleko dostupnější. Kdysi jsem si Vive brýle 
koupil, to byly jedny z prvních. Prostě mě to 
bavilo. Abych si mohl Vision Pro dovolit, mu-
sím najít doma na zahradě ropný vrt. :-)

Rozhovor vedl Jakub Urbanec
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Tříkrálová sbírka 2024

Je obtížné napsat po dvacáté třetí něco no-
vého o průběhu Tříkrálové sbírky, když před-
pokládám, že už je všem dostatečně známá, 
a to i ve své dobřansko – vstišsko – soběkurské 
verzi. Tak snad bych měl zmínit, jak tříkrálové 
koledování v Dobřanech vzniklo. Jde o čistě 
český, vlastně moravský copyright. V roce 
2000 se tříkrálově koledovalo jen v olomouc-
ké diecézi na podnět pana arcibiskupa Jana 
Graubnera. O rok později už sbírka proběhla 
v celé republice pod hlavičkou Charity České 
republiky a v tomto roce (2001) mě oslovil 
dobřanský pan farář Prokop Jan Bahník, OP, 
zda bychom to také nechtěli v Dobřanech vy-
zkoušet. Tak jsme to zkusili – prvně v šesti sku-
pinkách a s celkovým výtěžkem 4.045,70 Kč. 
Dobřany pro tak málo koledníků byly velkým 
soustem, chodilo se i v pondělí, a dokonce i ve 

Vstiši. Až do roku 2014 počet skupinek ne-
vzrostl nad 10, těžký byl rok 2021, kdy kole-
dování omezily epidemické předpisy i obavy 
lidí, ale zase covid přinesl tzv. statické poklad-
ničky. Od roku 2014 už také výtěžek sbírky 
každoročně stoupá. Jsme věrni také našim 
cílovým obdarovaným, kromě prvních dvou 
roků (pomoc klientům DPS v Dobřanech a sta-
cionáře pro nemocné Alzheimerem v Plzni) už 
trvale cílíme s pomocí k autistickým klientům 
střediska Radost Diakonie ČCE v Merklíně 
a později i ke klientům s poruchami paměti 
Domova sv. Aloise Městské charity Plzeň.

Je neuvěřitelné, jak velkou důvěru Tříkrálo-
vá sbírka v Dobřanech získala. To lze poznat 
nejenom z rostoucího výtěžku, ale především 
z radostných setkání při koledování. Často 
jsou děti již netrpělivě očekávány a dostanou 

nejenom peníze do kasičky, ale i nějaké slad-
kosti či ovoce do košíčků se slovy: „Už jsme 
se na vás těšili.“ Někteří z dárců vnímají i po-
žehnání svého příbytku jako nezbytnost pro 
šťastný další rok a někdy musíme i napravo-
vat, když koledníci byt či domek minou, nebo 
nejsou jeho obyvatelé právě doma. Nicméně 
– letos se musíme omluvit rajónu mezi hor-
nickými bytovkami a hřbitovem – kvůli ne-
dorozumění vás letos koledníci nenavštívili. 
Promiňte, za rok to napravíme.

Pokud jste trpělivě dočetli až sem, určitě 
už napjatě čekáte na letošní výsledek sbírky. 
Takže od devatenácti skupinek a ze tří static-
kých kasiček se v Dobřanech, v Dobřánkách, 
ve Vodním Újezdě, ve Vstiši a v Soběkurech 
vykoledovalo opět rekordních 173.057 Kč. 
Velký dík všem, kteří k tomu jakkoliv přispěli.

Za organizátory sbírky 
(Římskokatolickou církev Dobřany, Město 

Dobřany a Základní školu Dobřany)
Jaroslav Šedivý

K zimní přípravě na sezonu požárního sportu 
neodmyslitelně patří běžkařské soustředě-
ní. Sněhové podmínky nebyly koncem ledna 
ideální, ale přece jen se nám podařila super 
lyžovačka v německém areálu Bretterscha-
chten Bodenmais. Ubytování a servis v pen-
zionu U Jandů v Úborsku byl skvělý jako vždy 
a naše výkony se s každým dnem ve stopě 
zlepšovaly.

závodníci tréninkové skupiny 
Fire sport Dobřany

Hasiči trénují i v zimě
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Ani v lednu nezahálíme  
(zus) V lednu ve školách končí první pololetí a v naší zušce tomu není jinak. Učitelé pořádají pololetní třídní přehrávky, někdy s předáváním 

vysvědčení, a současně se připravují se svými žáky na pololetí druhé, které je doslova nabité soutěžemi a společnými hudebními, tanečními a diva-
delními projekty …

Třídní přehrávka pí uč. K. Vlahačové Kartákové - pěvecké oddělení Třídní přehrávka pí uč. J. Faltýnové – ponožky Dedoles nám ji zpestřily ...

Klub Echo zdravě a hravě
Klub	Echo	pro	děti	a	mládež,	nízkoprahové	zařízení	zřizované	Diakonií	ČCE	-	středisko		Západní	Čechy.	Věnuje	se	každodenní	i	dlouhodo-
bější	podpoře	dětí	a	mladých	lidí	a	pomáhá	jim	při	hledání	vlastní	cesty	v	životě.

Vážení čtenáři,
v lednu jsme se v klubu zaměřili na zdraví. 

Ledové a sychravé počasí motivovalo k tomu, 
abychom si osvěžili, jak udržet své zdraví 
v kondici. Začali jsme workshopem, během 
kterého jsme si vyzkoušeli, jak lze připravo-
vat zdravé svačiny, dozvěděli jsme se, jaké 
poměry ovoce, zeleniny, luštěnin a ostatních 
surovin má naše strava obsahovat. Také jsme 
si ukázali, kolik pohybu a jakého bychom měli 
denně mít, aby i naše tělo bylo v kondici. 

Celý leden jsme se věnovali hlouběji všem 
okruhům. První týden bylo téma zdraví, poví-
dali jsme si o imunitě, jak ji podpořit a co to 
znamená. Ukázali jsme si, jak v lidském těle 
funguje imunitní systém, bílé krvinky, lym-
fatický systém a na co a jak reaguje. Podívali 
jsme se na videa a něco jsme si namalovali, 
aby se nám to lépe pamatovalo.

Ve druhém týdnu nás inspirovalo téma 
zdravý životní styl, kdy bylo možné se zaměřit 
na odstraňování zlozvyků a špatných návyků. 
Besedovali jsme o tom, jak se těchto návyků 
můžeme zbavit, a o tom, proč nám škodí. Na 
konci týdne jsme si vytvořili denní harmono-
gram, odpovídající zdravému životnímu sty-
lu, a zkoušeli jsme jej implantovat do našich 
všedních dnů. 

Strava bylo téma následujícího týdne a za-
měřili jsme se na potraviny a na to, jak důleži-
tou roli v našem životě hrají, dělili jsme potra-
viny dle jejich kalorického indexu a ukázali si 
potravinovou pyramidu. 

V dalším týdnu jsme podrobně probrali 
téma pohyb a svalový aparát lidského těla. 
Povídali jsme si o hormonech, které sportem 
naše tělo produkuje, proč jsou užitečné, jak 
je naše tělo využívá a k čemu. Zaměřili jsme 
se na tělo a jeho správné fungování. Ukázali 
jsme si aerobní cvičení a protahování, které 
by mělo být denní součástí našeho života. 

V závěru měsíce jsme si ukázali techniky re-
laxace a bavili jsme se o tom, jak je důležité se 
udržovat nejen ve fyzické, ale také v psychic-
ké pohodě. Povídali jsme si o psychosomatice, 
o vlivu psychiky na naše celkové zdraví a učili 
jsme se různé techniky relaxací. 

Na následující měsíc máme připravené ta-
neční, herní, sportovní i tvořivé aktivity a těší-
me se na nová dobrodružství. Zima nám utíká 
jako voda. Doufáme, že vám nový rok přinesl 
spoustu nových příležitostí a energii na jejich 
plnění. 

I v letošním roce pravidelně probíhají akti-
vizační činnosti a workshopy pro ukrajinské 
děti a mládež, jejichž aktuální nabídka je vždy 

na facebookových stránkách a Instagramu 
Klubu Echo. Workshopy a aktivizační činnosti 
probíhají s cílem prohlubovat vzájemné poro-
zumění po jazykové i sociokulturní stránce, 
podporovat děti a mladé lidi při zvládání ná-
ročných životních situací a při adaptaci v nové 
zemi a prostředí, ale i při hledání prostoru pro 
odreagování a zábavu.

„Podpora tohoto projektu byla poskytnuta 
grantem UMCOR.“

Více informací o aktivitách klubu je možné 
najít na facebookových stránkách Klub Echo 
pro děti a mládež, na www.diakoniezapad.cz 
nebo přímo u koordinátorky zařízení na tel. 
čísle +420 734 640 492, e-mailu: klub.echo@
diakoniezapad.cz. Klub Echo je pro děti a mla-
dé lidi otevřen od pondělí do středy v čase 
12:30 - 17:00 na adrese náměstí T. G. M. 282 
v Dobřanech.

Lucie Jandová, DiS., sociální pracovnice
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Koncerty a akce 
ZUŠ J. S. Bacha Dobřany

	4. 2. 2024 | 11:30 | Duncan centre Praha           

	 Soutěž	tanečního	oboru	

	 „Proč	bychom	si	netančili“	

	6. 2. 2024 | 17:00 | koncertní sál ZUŠ           

	 Třídní	přehrávka	p.	uč.	J.	Rady

	9. 2. 2024 | 18:00 | koncertní sál ZUŠ 

 Třídní	přehrávka	p.	uč.	K.	Tichoty

	24. 2. 2024 | 20:00 | Parkhotel Plzeň           

	 Vystoupení	tanečního	oboru	na	

	 Reprezentačním	plese	města	Dobřany

Úspěch žáků pěveckého oddělení 
V lednu naši zpěváci opět soutěžili, tentokrát v Praze v umělecké soutěži Allegro, kam zavítali 

poprvé. Tato soutěž je zajímavá tím, že není čistě pěvecká. Je otevřena pro všechny nástroje, ná-
strojové skupiny, klasický i popový zpěv a komorní pěvecká uskupení klasická i popová. Je určena 
studentům, kteří se studiu svého oboru věnují na ZUŠ nebo konzervatořích a je jim od 6 do 20 let. 
Pro instrumentální kategorie je jiná porota než pro zpěváky a oproti jiným soutěžím, kterých 
jsme se v minulosti zúčastnili, je porota početnější - sedmičlenná.

Naše premiéra na XV. ročníku Allegra byla stoprocentně úspěšná. Agáta Vozáková soutěžila ve 
dvoukolové kategorii klasický zpěv, ve které zvítězila. V  pěveckém klasickém duu zpívala společ-
ně s Lucií Maxovou a obě děvčata se nejen bez problémů do druhého kola probojovala, ale taktéž 
obdržela první cenu. Soutěž se koná tradičně v nádherných prostorách Kaiserštejnského paláce 
v Praze na Malostranském náměstí, kde svého času žila Ema Destinnová, významná česká pěvky-
ně. Věřím, že by se  i ona z takového množství šikovného pěveckého dorostu těšila. Děkuji svým 
nejstarším žákyním za krásné výkony. Děkuji naší vynikající korepetitorce Hanně Bezkorovainje 
za luxusní doprovody a rodičům děvčat za podporu v tak krásném a ušlechtilém koníčku, jakým 
zpěv je.

Klára Vlahačová Kartáková, ZUŠ J. S. Bacha Dobřany

Novoroční výstup 
na Šlovický vrch

Několik desítek návštěvníků si našlo o no-
voročním odpoledni cestu na Šlovický vrch. 
Jsme rádi, že jsme mohli jejich výstup zakon-
čit malým občerstvením, zpříjemnit jim první 
letošní procházku i vstup do nového roku.

Tým SDH Šlovice
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Zahrádkáři - vítání 
nového roku

V pátek 5. ledna jsme se sešli v klubovně, 
abychom společně přivítali nadcházející rok 
setkáním s přáteli, poslechem hudby pana To-
mana, zpěvem i tancem.

Občerstvení (letinské párky a tlačenku 
s vejmrdou) zajistila přítelkyně Havlová, sou-
těž o nejlepší nakládané okurky vyhrála pří-
telkyně Marie Baborová. Nálada v sále byla 
vynikající.

Zora Richterová

Přítelkyně Baborová - vítězka soutěže o nejlep-
ší nakládané okurky

Skautský rok 2023

Začátek nového roku vybízí k ohlédnutí se za rokem předchozím. Co se minulý rok dělo, co 
se povedlo, jak se nám dařilo. Naše středisko čítalo loňský rok 125 členů. Řadíme se tak mezi 
jedno z největší skautských středisek v okrese. My skauti jsme toho za loňský rok určitě neprožili 
málo. Pravidelně jsme se scházeli na schůzkách a k tomu jsme pořádali nebo jsme se účastnili 
mnoha akcí, kterých bylo opravdu hodně a to přesně 27. Jednalo se o akce pro město a veřejnost, 
například Pohádkový les, Hororový ostrov, Dětský den. Výpomoc jiným organizacím a spolkům, 
například spolupráce s Klubem vojenské historie u pokládání věnců na pietách, zajištění praktic-
kého nácviku první pomoci pro žáky základní školy, Vítání prázdnin, pomoc při organizaci MFF 
Juniorfestu, výpomoc na akci Živý betlém a další. Pořádání našich střediskových akcí, jako jsou 
výpravy a tábory, roznášení Betlémského světla. Účast na okresních, krajských a celostátních 
skautských závodech, které byly letos významným zářezem v historii střediska, díky výbornému 
umístění družiny Fousíků (9. místo). Výčet akcí kde nás můžete vidět, kde se s námi můžete po-
tkat je opravdu hodně. A ani letos tomu nebude jinak. Děkujeme všem za podporu a těšíme se na 
vás, ať už se uvidíme kdekoliv. 

A kolik dětí, že se to vejde do jednoho skautského stanu? :)
Šimon M. a Šůta

Rybáři
Povolenku na letošní rok jsem si vyzvedl již 6. 1. 2024, ale u vody jsem ještě nebyl. Počasí bylo 

jako na houpačce. Déšť se střídal se sněžením a mrazíky, do toho vítr. Po oblevě se voda vylila i na 
luka a potom zase přišly mrazy, 20. ledna teplota v noci poklesla dokonce až na -14°C. Mezitím po 
opadnutí vody prý bylo možno nahodit. Bratr se chlubil, že ulovil tlouště 46 cm. I další známý mi ří-
kal, jak si zachytal. Ale těch možností bylo jen minimum. Docela prý berou ryby v Plzni na náplavce.

Zbývající termíny výdeje povolenek: sobota 24. 2., středa 20. 3., sobota 13. 4. 2024.  V sobotu je 
otevřeno od 9:00 do 11:00 hodin, ve středu od 16:00 do 18:00 hodin. Rybářský bál se koná 9. 2. 
2024 ve Vstiši, vstupenky prodává pan Václav Rott, tel. 723 965 311.

Upozornění pro rybáře: pro rok 2024 platí Dodatek k rybářskému řádu a soupisu rybářských 
revírů. Ten obdrží každý rybář současně s povolenkou na rok 2024 a je ve vlastním zájmu kaž-
dého důkladně si jej pročíst. Mimo jiné, například při ulovení a ponechání si cejna, plotice nebo 
tlouště se u těchto ryb prováděl zápis až při ukončení lovu. Nyní se zapíše hned po ulovení a po-
nechání těchto ryb jen druh ryby a až po ukončení lovu se doplní počet a váha dotyčného druhu. 
U ušlechtilých ryb, stejně jako dosud, platí povinnost ihned po ulovení a ponechání zapsat datum, 
revír, druh ryby, délku a hmotnost.

Vladislav Šefl
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Hasičský bál ve Šlovicích

Mnoho šlovických občanů i přespolních zaplnilo v sobotu 13. ledna sál Centra Šlovice, kde se konal letošní hasičský bál. Poděkování patří soukro-
mým osobám i místním podnikatelům, kteří přispěli do bohaté tomboly. Kromě tance a zábavy si všichni užili štafetovou soutěž v pití piva i soutěž 
ve sbírání nafouknutých balónků. Hrála skupina Sortiment. Děkujeme členům SDH Šlovice, kteří akci zorganizovali a připravili pro nás všechny tak 
příjemný večer. 

Jana Hájková

Jedeme dál

Naše celoroční etapová hra „Ahoj Evropo“ 
pokračuje a v prosinci se týkala Německa. 
Vyrobili jsme korálkové hvězdičky, vánoč-
ní přáníčka a sněhuláčka. Proběhla soutěž 
O vánočního kapra v hodu šipkami na terč se 
3 vítězi, na závěrečné schůzce jsme poseděli 
u stromečku s občerstvením, mimo cukroví 
i s typickou štolou, kterou mají v Německu 
místo vánočky, a zahráli jsme si postřehovou 
hru „hlava, uši, ramena…“, kdy bylo úkolem co 
nejrychleji získat perníček. Na závěr jsme si 
společně zazpívali koledy při kytaře a flétně. 

Na lednovém setkání jsme se „přesunuli“ 
do dalšího státu Evropy, do Finska. Na nástěn-
ce máme jeho vlajku, státní znak a další infor-
mace. Navíc nám další zajímavosti připravila 
vedoucí Lucka. A protože Finsko má i moře, 
tak jsme tvořili papírovou velrybu a pak hrá-
li stolní hry (Stiga hokej a fotbal). Navíc jsme 
si rozdali přihlášky na připravované akce – 
Ledovou Plzeň, jarní prázdniny, letní tábor 
a krajské kolo výtvarného Sedmikvítku na tá-
borové základně Zelená Lhota. Na další schůz-
ce jsme se opět vrátili k moři, z papírových 

talířků tvořili rybičky a na závěr hráli hru „ná-
podoba“. Každý si postupně vybral 3 lístečky, 
podle kterých měl beze slov předvést, kdo je, 
jaký je a co dělá. Například zamilovaná slepice 
skáče po jedné noze. Ostatní hádali a moc se 
jim to líbilo. Jinak Dominik ještě připravoval 
ořechy pro sýkorky, které lítají na okno ke kr-
mítku u naší klubovny. Další informace najde-
te i na našem FB Pionýrská skupina Dobřany 
a fotky na Rajčeti.

Libuše Nejedlá
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27. 4. 2024
Areál Škodaland, Plzeň

TRATĚ
Půlmaraton
Krajská desítka
Krajská pětka
Týmový běh
Dětské běhy

PŮLMARATON
PLZEŇSKÉHO 
KRAJE

Hlavní logo

Inversní logo

Pionýr, z. s. - Pionýrská skupina Dobřany  

 
Vás srdečně zve na akci 
“Jarohraní” 

aneb výroba velikonočních dekorací 
 
 

Koná se v sobotu 
17. března 2024 
od 14.00 hodin 

 
 

v klubovně skupiny v bývalých kasárnách (U Trati 1014) Dobřany. 
 

Příspěvek na materiál 100 Kč.  
Zájemce prosíme o přihlášení do 8. března (pro potřebu zajištění potřebného materiálu)  

na tel. č. paní Nejedlé 603 112 996 nebo libuse.nejedla@seznam.cz.  
Na akci se dále podílí MŠMT a MKS Dobřany. 
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Realizační	tým	pro	extraligu	
mužů:	
V. Šlehofer st., P. Kánský, D. Malý, 
P. Kleisner a D. Kovářík st.

Mužský tým Dobřan měl o vánočních svát-
cích pauzu. Přesto jsme se snažili udržovat 
v kondici především modelovými zápasy. 

O silvestrovském dopoledni jsme se i ten-
tokrát sešli. Navázali jsme tak na mnohaletou 
tradici. Pokolikáté jsme tohle dostaveníčko 
absolvovali, už ani nepočítám. Letí to. Samot-
ný zápas se odehrál ve vysokém tempu a dá se 
říct, že i v celkem kvalitních sestavách. 

Každopádně hned na začátku ledna jsme 
navázali a odstartovali zimní přípravu. Ta 
bude tentokrát velmi krátká, neboť 10. února 
už vstupujeme do soutěžních duelů v rám-
ci nejvyšší soutěže v ČR. Jednoduché to tedy 
rozhodně nebude a my se prostě musíme na 
úvodní duel doma v Pebal aréně, a pochopi-
telně nejen na něj, patřičně nachystat. Hned 
v úvodu ve výše zmíněném termínu dorazí 
do Dobřan Pardubice, resp. Svítkov. Následně 
v neděli 11. února očekáváme v  Dobřanech 
další kvalitu a tradici v podobě týmu z Kladna. 
To bude zápas v Českém poháru. Ještě před 
těmito soutěžními duely nás čeká plánova-
ná generálka v úterý 6. února v 19 h rovněž 
doma, když do Pebal arény má přijet aktuální 
lídr extraligy Hostivař-Praha.

V trénincích se pochopitelně zaměřujeme 
na slabiny, ale také ladíme a rozvíjíme před-
nosti. K tomu všemu samozřejmě musíme 
pracovat na fyzické kondici. Vše ale v rámci 
možností a se snahou, aby to naši kabinu za-
ujalo, obohatilo, a pokud možno také zocelilo.

S tím chceme jít do jarních bojů, neboť ty 
letošní budou opět strašně těžké.

Ostatně ačkoliv jsme amatéři a snažíme 
se plnit dlouhodobě a koncepčně nastavená 
interní klubová pravidla cílená k co možná 
nejlepším výsledkům, pak platí, že se pořád 
pereme na nejvyšší republikové scéně a tady 
slabé týmy nenajdete, naopak...

O to víc se také letos budeme a musíme sna-
žit, ale také chceme mít z kolektivního sportu 
radost a především dobrý pocit. To máme v klu-
bové hierarchii zaškrtnuté na prvním místě.

Veteráni v Dobřanech
V Pebal aréně se odehrál hned v polovině 

ledna také republikový turnaj hokejbalových 
veteránů, resp. výběrů napříč Českou repub-
likou.

Také Dobřany coby domácí tým nastou-
pily do bojů, když ve skupině prohrály s vý-

Hokejbalové Dobřany v zimní přípravě

běrem Sever 2:3, s dalším výběrem Jih jsme 
prohrávali 0:2, přesto zápas poctivě odmakali 
a dokázali vyrovnat na konečných 2:2. V ná-
jezdech byli šikovnější hráči z jihu Čech. Dva 
smolně prohrané zápasy ve skupině nám 
přiřkly s jednobodovým ziskem nakonec sou-
boj o 5. místo. Těžkého soupeře z východu 
Čech, resp. výběr Čechy Východ (Přelouč, Par-
dubice, atd.) jsme přetlačili s výsledkem 2:1 
a brali jsme pátý flíček.

Nutno přiznat, že naše věková skladba byla 
mnohdy hóódně nad určenou čtyřicítkou......, 
měla spíš blíže k Abrahámovi... a v x případech 
i za tuhle metu. U těchto turnajů to funguje po-
dobně jako u mládeže, každý rok u hráče navíc 
je znát..... Jenže s tím rozdílem, že mezi vete-
rány tato teze platí naprosto opačně, a sice 
roky navíc jsou spíše nevýhodou…! Nicméně 
pro nás to není alibi. Prostě jsme do toho vlétli 
jako vždycky tak, jak je to Dobřanům vlastní! 
Nejlepším hráčem našeho výběru byl vyhlá-
šen plzeňský Petr Zeman. Drtivá většina to-
hoto výběru v minulosti oblékla nejkrásnější 
dres, a sice ten náš, červeno-černo-bílý. A prá-

vě na tuto vazbu jsme v turnaji vsadili. Skvělé 
a obětavé výkony předvedl celý tým, jemuž 
kraloval nestor Jarda Fukárek, který v brance 
doslova čaroval. Na svůj věk opravdu SUPER. 
Jarda tady mezi Šneky odchytal několik sezón 
a ve svém jaksi pokročilém věku nadále chytá 
v mužské rezervě Dobřan, zároveň vychová-
vá malé a mladé gólmany a předává jim zku-
šenosti. Věřím, že se jeho práce brzy projeví 
a o těchto brankářích ještě uslyšíme.

Každopádně vítězem turnaje se stal výběr 
Střed (Kladno), druzí skončili naši přemožite-
lé Čechy - Jih (Písek, Jindřichův Hradec atd.) 
po nájezdech, pomyslný bronz si navlékli 
další naši soupeři ze skupiny Čechy – Sever 
(Most, Ústí n. L. atd.), 4. příčku obsadil druhý 
výběr Střed – Beroun.

Sestava výběru Dobřan – Západ, doplněná 
o hráče z ČB, Plzně a Třemošné: Fukárek - 
Kubeš, D. Kovářík, S. Dušek, P. Kůrka, J. Štulc, 
P. Smola, R. Mareš, J. Švejda, P. Lekeš, Z. Hnilič-
ka, D. Malý, M. Pokorný, M. Juráček, V. Vodráž-
ka, P. Zeman, P. Kánský, R. Komanec a K. Ježek.
Trenéři: V. Šlehofer a M. Hoffman.
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Svůj republikový turnaj odehráli také mladší žáci Dobřan
V Dobřanech se 20. ledna v sobotu odehrály 

velké žáčkovské bitvy.
Náš tým vedený trenéry Pezlem a Raizerem 

se pral každý zápas až do samého závěru. Dva-
krát (s Třemošnou a Rebelem Praha) přišel 
o vedení těsně před koncem a remizoval se stej-
ným výsledkem 2:2. V posledním duelu s Ker-
tem Praha pak mazal tříbrankový náskok týmu 
z hlavního města. Ze všech posledních sil se 
dobřanské naděje přitáhly na pouhou gólovou 
ztrátu 2:3. I tak odehrála žáčkovská kategorie 
Šneků s mnoha přípravkáři ve svých řadách vel-
mi dobře nejen tento duel, ale také celý turnaj. 
Skvělé výkony však předvedli i naši soupeři, to 
vše s několika stupni pod nulou.... Kluci jsou 
prostě pašáci a tvrďáci. Nesmím zapomenout, 
že hrála také děvčata. Minimálně budou všichni 
otužilí a žádná bebíčka. My nebývali jiní.

Činili se také všichni fanoušci, a tak k vidění 
byla zábava a především sport v podání "ma-
lých dětí" - prostě velká sobotní paráda v dob-
řanské hokejbalové Pebal aréně.

Všem týmům děkujeme za účast a předve-
dené výkony. Věříme, že za rok navážeme....

Skvělou práci odvedl i hlavní organizátor 
turnaje Kamil Pezl. Pro děti, ale také pro klub 
je přínosem konfrontace s jinými republiko-
vými soupeři, než které potkávají mládežnic-
ké výběry Dobřan po celou soutěžní sezónu.

Trenéři Pezl a Raizer byli tedy určitě spoko-
jeni. Hodnocení přidává jeden z dvojice trené-
rů Dobřan, Josef Raizer: „V naší hokejbalové 
hale i přes třeskutý mráz jsme uspořádali nul-
tý ročník turnaje Ledňáček – Junior, který byl 

určený pro kategorii mladších žáků. Pozvání 
přijaly týmy Tatran Třemošná, HC Kert Park 
a SK Rebel z Prahy. Všechny zápasy našich 
hráčů byly vyrovnané, a proto jsme první dva 
shodně remizovali 2:2. Poslední smolný zápas 
jsme při zdrcujícím finiši nakonec prohráli 
o gól. Celému týmu patří pochvala za bojov-
nost. Velké díky si zaslouží celý turnaj po-
vzbuzující fanoušci a obsluha v občerstvení.“

Za dobřanský hokejbal V. Šlehofer st.

Závěr sezóny mládežnických kuželkářů
V poslední listopadovou neděli zajížděli do-

rostenci na půdu nejlepšího družstva do Aše. 
Bohužel srdnatý výkon nestačil a prohráli jsme 
o 51 kuželek. Začínal Kryštof (483) s Anežkou 
(521) a ve druhé rundě Valča (481) s Pepou 
(547) a všichni v tu chvíli vyhlíželi poslední kolo 
doma první prosincovou neděli s Lomnicí. Svě-
řence z Lomnice přivezl reprezentační trenér 
mládeže Standa Novák. Naši hráči zahráli všich-
ni spolehlivě, a tak jsme zvítězili o 118 dřev. Za-
čínala Valča (536) s Ladou (547). Další v pořadí 
hrála Anežka (553) a Pepa (593). Nutno zmínit 
Anežčinu bezchybnou druhou dráhu, kdy na-
hrála 183 kuželek (102 plné + 81 dorážka). 

Druhý prosincový víkend byl rezervován pro 
Vánoční turnaj krajských družstev mládeže 
v Kosmonosech. Za Plzeňský kraj byla vybrána 
dvojice z našeho oddílu, Lada a Pepa, a dopl-
nila je Anna Löffelmannová ze Kdyně a Jáchym 
Kaas ze Slavoje. Začínal Jáchym a nahrál 524 
kuželek. Po něm šla Anička a zahrála 504 dřev. 
Třetí v pořadí byla Lada, která porazila 531 ku-
želek. Ani Pepčovo nejlepší výkon mezi chlapci 
za 584 kuželek nestačil na medailové umístění. 
Plzeňský kraj skončil na 6. místě. Do nedělních 
sprintů nastoupila Lada s Pepou, ale hned oba 
skončili v 1. kole, když po remízách 1:1 vypadli 
v rozhozu na 3 hody (Lada 19:21 a Pepa 21:25).

Třetí prosincový víkend odjel Pepa na repre-
zentační sraz kategorie U23 do Vracova, kde 

se mezi mnohem staršími juniory a dorostenci 
neztratil a se sobotním výkonem 549 a neděl-
ním 564 kuželek skončil celkově 4. za 1 113 
dřev mezi 8 chlapci. 

V neděli 17. prosince se konal 1. díl PMN Zá-
padočeské oblasti na Škodovce. Naši svěřenci 
měli nejpočetnější zastoupení, když startova-
lo 7 hráčů z celkového počtu 25 přihlášených 
žáků. V kategorii mladších žaček zaujala Adél-
ka 2. místo za 234 poražených kuželek o pou-
hou kuželku od vítězství. Vikča skončila těsně 
pod stupni na 4. místě za 224 kuželek. Naše 

nejpočetnější enkláva mezi staršími žačkami 
obsadila první 4 místa – zvítězila Anežka za 
250 dřev, před druhou Valčou (238) a třetí Ve-
ronikou (203), bramborová medaile tentokrát 
zůstala Natálce za 195 dřev. Jediný zástupce 
našeho oddílu v chlapecké části, Dan, se také 
ukázal v dobrém světle, když dokázal zvítězit 
za 208 poražených kuželek. Takže povedená 
neděle, když vezeme na domácí kuželnu před 
koncem roku 5 medailí.

Hodu Zdar!
Dalibor Blecha

Žactvo na Poháru v Aši Liga dorostu v Aši
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Přípravné zápasy  
dobřanského  
"A" týmu

4.	února	/	12:00 
Tým  Hřiště
TJ Košutka Plzeň UMT Bolevec

10.	února	/	15:00	
Tým  Hřiště
TJ Sokol Lhota UMT Přeštice

17.	února	/	14:00	
Tým  Hřiště
TJ Sokol Radnice UMT Rokycany

24.	února	/	15:00 
Tým  Hřiště
FC Rokycany B UMT Rokycany

3.	března	/	15:00	
Tým  Hřiště
SK Starý Plzenec UMT Doubravka

V měsíci prosinci 2023 se oddíl silového trojboje Dobřany zúčastnil vánoční ceny v BENCH 
PRESSU ve Vejprnicích, kde náš závodník Václav Mestl získal celkově druhé místo a ve své kate-
gorie Masters nad 50 let do 93 kg byl s výkonem 160 kg v bench pressu první. 

Tímto mu k dosaženému úspěchu gratulujeme a přejeme, ať mu síla vydrží co nejdéle. 
Za oddíl silového trojboje gratulují předseda Roman Pachl a nejúspěšnější závodník i držitel 

rekordů v historii oddílu, pan Vlasta Vaněk.

Rok 2023 u hasičů ve Šlovicích

Shrnutí činnosti SDH i JSDH Šlovice za loňský rok bylo hlavním tématem valné hromady sboru 
konané 12. 1. 2024. V roce minulém pořádali šlovičtí hasiči 10 kulturních akcí. Od bálů a ma-
sopustu přes dětský den, letní slavnost až po rozsvícení vánočního stromu. Vedle spolkové čin-
nosti je to také práce jednotky sboru dobrovolných hasičů Šlovice. Ta v loňském roce zasahovala 
celkem u 14 událostí. Jednalo se zejména o technické a ostatní pomoci, a to ve 12 případech. 
Například čerpání vody, spolupráci se složkami IZS, asistenci u sportovních a kulturních akcí, do-
voz vody, zalévání zeleně či prořezy nebo kácení dřevin v obci. Jednotka zasahovala také u dvou 
požárů polních porostů v Dobřanech nad Martinskou stěnou. Děkujeme všem členům jednotky 
a sboru za odvedenou práci a městu Dobřany za podporu.

Michal Trdlička, starosta SDH, Michal Balvín, velitel JSDH
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Dne 23. února uplynuly 3 roky, 
co nás navždy opustil 

pan Jan	Štros. 

Vzpomíná celá rodina.

Vzpomínka

Dne 12. 2. 2024 
uplyne 20 let od úmrtí

pana	Jaroslava	Bláhy.

Za tichou vzpomínku děkuje 
manželka a syn s rodinou.

Vzpomínka

Dne 11. 2. 2024 uplyne 6 let, 
co nás navždy opustil

pan	Stanislav	Brunát.

Za vzpomínku děkuje Milena.

Vzpomínka

Dne 19. 2. 2024 uplyne 4. smutný rok,
co nás navždy opustila

paní Elfrida	Bittnerová.

 

Dne 17. 4. 2024 
uplyne 11 smutných let od úmrtí  

pana Karla	Bittnera.

Vzpomínka

Za tichou vzpomínku děkuje dcera Jana s rodinou.

Dne 15. 2. 2024 uplynou čtyři smutné 
roky, co nás navždy opustila naše drahá 

maminka, babička a prababička 

paní Anna	Zmeková.

Dne 5. 2. 2024 to bude 10 let od chvíle, 
co nás navždy opustil náš milovaný 

tatínek, dědeček a pradědeček 

pan Vojtěch	Volf.

Vzpomínka

S láskou vzpomínají dcery Dana a Eva s rodinami a syn Vladimír s rodinou.

Není smutnější den, než ten, kdy odejdou ti, co nám dali život a lásku.

Dne 12.  2.  2024 uplynou 3 roky, 
co nás navždy opustil 

pan Miroslav	Tomek.

Stále vzpomíná manželka, syn, dcera 
s manželem a vnučky Anetka a Štěpánka.

Vzpomínka

Dne 6. 1. 2024 si po dlouhé těžké nemoci 
ve věku 47 let Bůh povolal naši milovanou 

maminku, manželku, dceru, sestru, 
tetu a kamarádku.

Mgr.	Daniela	Okrouhlá

Děkujeme všem, kteří na ni vzpomínají, 
rodina.

Vzpomínka
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Kdo v srdci žije, neumírá,
jen vzpomínky a bolest zůstávají.

Dne 16. ledna 2024 uplynulo 
17 smutných let, co nás navždy opustila 

naše drahá maminka a babička 

paní Terezie	Vovsová ze Šlovic.

S láskou a úctou stále vzpomínají 
dcery a syn s rodinami.

Vzpomínka

Na	problémy	
nejste	sami

Otevírací	doba	poradny	v	Dobřanech
náměstí	T.	G.	M.	3,	Dobřany,	
vchod	z	Mánesovy	ulice

středa: 9:00–12:00, 13:00–15:45
čtvrtek: 9:00–12:00, 13:00–15:45

tel.:	777	944	563
e-mail:	poradna@opplzen.cz

	www.opplzen.cz

Občanská	poradna	Plzeň	poskytuje:
Občanská poradna poskytuje rady, 
informace a pomoc všem, kteří se na ni 
obrátí. Usiluje o to, aby občané netrpěli 
neznalostí svých práv a povinností, 
neznalostí dostupných služeb nebo 
neschopností vyjádřit své potřeby či hájit 
své oprávněné zájmy. Podílí se na činnosti 
AOP a společně upozorňují příslušné státní 
a místní orgány na nedostatky legislativy 
a na neřešené problémy občanů ve snaze 
ovlivnit vývoj politiky a sociálních služeb.

Naše	služby	jsou	bezplatné,	nezávislé,	
nestranné	a	diskrétní.	

Poradenství	poskytujeme	zejména	
v	těchto	oblastech:

 bydlení 
 finanční problematika 
 rodina a mezilidské vztahy 
 sociální a zdravotní pojištění 
 systém sociálních dávek a pomoci 
 správní řízení (jednání s úřady) 
 občanskoprávní vztahy 
 majetkoprávní vztahy 
 ochrana spotřebitele 
 pracovně–právní vztahy

Kontaktní místo Občanské poradny Plzeň 
v Dobřanech je financováno 

městem Dobřany.

OBČANSKÁ PORADNA
PLZEŇ, o.p.s.

Kdo v srdci zůstává, nikdy nezemřel.
Dne 3. ledna 2024 uplynuly 3 roky, 

kdy navždy odešel můj manžel, tatínek, 
dědeček a pradědeček

pan František	Kovářík.

Vzpomíná manželka Jana, dcera Jitka, 
vnoučata Lenka, Milan, Tereza, 

pravnoučata Martínek a Tomášek.

Vzpomínka

Dne 26. 2. 2024 uplyne již 5 let, co nás 
navždy opustila naše drahá maminka

 

paní Anna	Smoláková.

Kdo jste ji znal, vzpomeňte s námi.
Dcery Jana a Vendulka s rodinami, 

vnoučata a pravnoučata.

Vzpomínka

Příspěvky do DL musí být zasílány na mail 

listy@dobrany.cz do 20.	 dne v měsíci. 

Texty jsou přijímány v maximálním 

rozsahu cca 2	 500	 znaků (vč. mezer), 

nerozhodne-li redakce v individuálních 

případech jinak. Plné znění Zásad pro 

vydávání zpravodaje, ceník inzerce 

a návod na kontrolu publikovaných textů 

najdete na www.dobrany.cz/kultura-

vzdelani-sport/dobranske-listy/

Muzeum jižního Plzeňska 
v Blovicích, p.o.
Hradiště 1

VÝSTAVY

Zapomenutí	v	proudu	času
18. 1. 2024 – 16. 3. 2024

Pod	ochranou	svatého	Floriana
1. 5. 2023 – 13. 4. 2024

Dřevěný	čas	
24. 11. 2022 - 31. 12. 2027

AKCE

Na	pololetky	do	muzea!
2. 2. 2024 od 9:00 do 15:00
Tematický speciál.

Klavírní	recitál	k	poctě	
Antonína	Dvořáka
3. 2. 2024 v 16:00
Kaple svatého Ondřeje.

Na	rande	do	muzea!
14. – 17. 2. od 9:00 do 15:00
Tematický speciál.

Spolkový	život	v	Blovicích	
1860	–	1945
20. 2. 2024 v 17:00
Přednáška v kapli svatého Ondřeje.

Zapomenutí	v	proudu	času
21. 2. 2024 v 17:30
Komentovaná prohlídka výstavy 
s Mgr. Jiřím Hlobilem (ZČG).
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RAKETOVÝ INTERNET
na 6 měsíců zdarma!

Rychlost 300 Mb/s

Instalace zdarma!

Ceny od 390 Kč měsíčně.
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Řádková inzerce
		ANGLIČTINA – Individuální i skupinová výuka, 
 též online (Skype apod.), tel. č. 724 015 347,  
 www.anglickyjazyk.net

		Provádím zednické a malířské práce, obklady, 
 dlažby a další práce dle domluvy. 
 Více na tel. č. 721 757 399

		ÚČETNICTVÍ: vedení účetnictví – fyzické osoby 
 i právnické organizace včetně mezd. 
 Tel. č. 606 609 720

		Kosmetické	služby	J.	Neumannová, 
 tel. č.  606 280 813.

		Pronajmu garsoniéru v Dobřanech, 
 tel. č.  702 022 150.

		Kosmetika,	manikúra,	pedikúra – dojezd i k vám.
 Gabriela	Deichert, Dobřany, Nová 956, objednávky 
 na tel. č. 736 610 904.

		Koupím lištovou sekačku mf70 nebo bubnovou vari 
systém či jinou a cirkulárku s kolíbkou. 

 Tel. č. 603 427 924

	Koupím lešení haki, hoblovku srovnávačku 
 s protahem a nějaký malotraktor 4x4. 
 Tel. č.  732 357 828

	Nabízím pronájem nebytových prostor v Dobřanech,   
 3 x 20 m² + soc. zařízení a garáž. Tel. č. 603 430 986.

Stavební bytové družstvo Plzeň-jih 
se sídlem v Přešticích,

přijme zaměstnance na DPČ – 
Technický pracovník obvodu Dobřany. 

Uvítáme komunikativnost a vzdělání 
stavebního směru. 

Nástup možný ihned. 
Bližší informace na tel. 728 728 351

OPRAVNA	OBUVI	A	VÝROBA	KLÍČŮ
ÚNOR	A	BŘEZEN	2024

po	12.	2. 14–17 po	11.	3. 14–17

čt	15.	2. 14–17 čt	14.	3. 14–17

út	20.	2. 14–17 út	19.	3. 14–17

út	5.	3. 14–17 čt	28.	3. 14–17

Výrobu	klíčů	a	vyzvednutí	zakázek	mimo	pracovní	
dobu	lze	domluvit	na	tel.:	773	478	883.	

Neváhejte	mi	zavolat.

Nabízím práci všeho druhu

Instalatérské práce
Zednické a obkladačské práce
Truhlářské a jiné domácí práce

Zahradnické práce
Ostatní práce

Jsem zkušený a zdatný a práce se nebojím.
Cena dohodou.

Tel: 705 114 030 
Petr K.
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JEDEN ŽIVOT
2. 2. ve 20:00
Velká Británie / drama, životopisný / 109 min / 12+ / 

titulky / režie: James Hawes

Životopisný film o britském humanitárním pracovní-

kovi Nicholasi Wintonovi. Film sleduje Wintona, který 

se ohlíží za svou minulostí, kdy pomáhal židovským 

dětem v Němci okupovaném Československu, aby se 

mohly ukrýt a uprchnout v letech 1938-39.

Vstupné: 130 Kč

ARGYLLE: TAJNÝ AGENT
3. 2. ve 20:00
USA / akční komedie / 139 min / 12+ / titulky /

režie: Matthew Vaughn

Spisovatelka Elly Conway (Bryce Dallas Howard) se 

proslavila romány o tajném agentovi jménem Argylle 

(Henry Cavill). Příběh její poslední knížky líčí jeho 

souboj s mocným syndikátem. Detaily celé zápletky 

se až pozoruhodně shodují s plány, jež chystá reali-

zovat skutečné zločinecké uskupení. 

Vstupné: 150 Kč

NEROZLUČNÁ DVOJKA
4. 2. v 15:00  |  10. 2. v 17:00
Francie / animovaný / 85 min / přístupný / dabing /

režie: Jérémie Degruson

Když ve starém divadle v Central Parku zhasnou svět-

la, teprve pak všechny loutky doopravdy ožívají. Mezi 

nimi i dobrácký rytíř Don, kterému náhodou zkříží 

cestu DJ Doggy Dog, opuštěný plyšák, který se chce 

stát rapperskou hvězdou. 

Vstupné: 130 Kč

KARLOS
4. 2. v 18:00
ČR / dokument / 90 min / 15+ /

režie: Michal Samir a Šimon Šafránek

Dokument o jednom z fenoménů dneška Karlosovi Vé-

molovi. Režisér a hlavní aktér se znají přes deset let, 

jejich vztah dává proto tvůrcům možnost odpovědět 

na otázku, kdo je Karlos Vémola a odkud se vzal.

Vstupné: 140 Kč

TANCUJ MATYLDO (BIO SENIOR)
6. 2. ve 14:00
ČR / komedie, drama / 113 min / 12+ / režie: Petr Slavík

Mladá herečka Lucie (Jana Bernášková) se po ma-

teřské dovolené snaží vrátit do práce, ale setkává se 

s klasickými starostmi svobodných matek a součas-

ně se zamužů a žen musíme v životě přežít, než

Vstupné: 70 Kč

ŽELEZNÍ BRATŘI (TADY VARY)
7. 2. ve 20:00
VB, USA / drama / 130 min / 12+ / titulky / 

režie: Sean Durkin

Bratři, šampioni. Kevin, Kerry, David a Mike Von Eri-

chové zápasili nejen se soupeři v ringu, ale i s rodin-

ným prokletím. Příběh natočený podle skutečné udá-

losti odhaluje jejich sourozeneckou lásku, ale i tvrdý 

dril despotického otce a trenéra v jedné osobě. 

Vstupné: 170 Kč

FRANTA MIMOZEMŠŤAN
9. 2. ve 20:00  |  11. 2. v 18:00
ČR / komedie / 101 min / přístupný /

režie: Rudolf Havlík

Poklidný život malé moravské vesnice rozbouří podiv-

né úkazy. Amatérský astronom Blažej (Filip Březina) 

je přesvědčen, že návštěva z kosmu je tady. Jen mu 

nikdo nevěří. Ale proč se soused Franta (Jakub Pra-

chař) najednou chová divně?

Vstupné: 150 Kč

PREMIANTKA
10. 2. ve 20:00
USA / thriller, romantický / 93 min / 15+ / titulky / 

režie: Jade Halley Bartlet

Talentovaná spisovatelka (Jenna Ortega) dostává od 

svého charismatického profesora (Martin Freeman) 

úkol, který je náhle oba zaplete do složité sítě vášní 

a intrik.

Vstupné: 140 Kč

S HOROLEZKYNÍ EVOU PERGLEROVOU 
DO HIMALÁJÍ: MOUNT EVEREST
15. 2. v 19:00
Za dveřmi se ozývá zvuk zubařské vrtačky. Po chvil-

ce do čekárny ordinace v Přešticích na Plzeňsku 

nahlédne lékařka Eva Perglerová a pozve dalšího 

pacienta. Při pohledu na usměvavou štíhlou ženu by 

jen málokoho napadlo, že tato tmavovláska je teprve 

třetí Češkou, která vystoupala na Mount Everest. Zu-

bařka z Přeštic na Plzeňsku stanula na 8849 metrů 

vysokém vrcholu Mount Everestu 24. května 2023 

a o svých zážitcích přijede vyprávět i dobřanskému 

publiku.

Vstupné: 50 Kč

SUCHO
16. 2. ve 20:00  |  18. 2. v 18:00
ČR, Německo, Slovensko / drama / 113 min / 12+ /

režie: Bohdan Sláma

Dva sousedské klany v jedné vesnici a dva různé 

přístupy k životu a ke krajině. Co se stane, když do 

napjatých vztahů dvou dominantních otců zasáhne 

láska vlastních dětí? 

Vstupné: 130 Kč

MADAM WEB
17. 2. ve 20:00
USA / akční, thriller / 116 min / 12+ / dabing / 

režie: S. J. Clarkson

Cassandra Webbová, zdravotnice z Manhattanu, zjiš-

ťuje, že možná vidí do budoucnosti. Tváří tvář tajem-

stvím minulosti naváže přátelství se třemi mladými 

ženami, které čeká slavná budoucnost, pokud ovšem 

přežijí smrtonosnou přítomnost.

Vstupné: 140 Kč

NOEMOVA ARCHA
18. 2. v 15:00  |  24. 2. v 17:00
Brazílie, Indie / animovaný muzikál / 96 min / 

přístupný / dabing / režie: Sérgio Machado

Jak je všem známo, na Noemovu archu mohl pouze 

jeden sameček a jedna samička každého druhu. Ale 

co když se o této tajné události dozvědí dva myšáci 

a ani jeden z nich se nehodlá vzdát svého místa?

Vstupné: 120 Kč

TLAPKOVÁ PATROLA VE VELKOFILMU
20. 2. v 16:00
USA / animovaný / 93 min (vč. předfilmu) / 

přístupný / dabing / režie: Cal Brunker

Vstupné: 90 Kč

STRAŠIDLO CANTERVILLSKÉ
21. 2. v 16:00
Velká Británie / animovaný / 89 min / přístupný / 

dabing / režie: Kim Burdon, Robert Chandler

Vstupné: 90 Kč

KOUZELNÁ BERUŠKA A ČERNÝ KOCOUR 
VE FILMU
22. 2. v 16:00
Francie, USA / animovaný / 105 min / přístupný / 

dabing / režie: Jeremy Zag

Vstupné: 90 Kč

MATKA V TRAPU
23. 2. ve 20:00  |  25. 2. v 18:00
ČR / komedie / 95 min / 12+ / 

režie: Hana Hendrychová

Sylvie (Petra Hřebíčková) má lásku, rodinu, man-

želství, dobrou práci. Je pracovitá a zodpovědná. 

Jenže... Najednou má pocit, že se jí život hroutí pod 

rukama. Má chuť od všeho utéct, získat oddechový 

čas, aby promyslela, jak dát věci zase do pořádku.

Vstupné: 140 Kč

BOB MARLEY: ONE LOVE
24. 2. ve 20:00
USA / drama, hudební / 103 min / 12+ / titulky / 

režie: Reinaldo Marcus Green

Film zachycuje nejzajímavější část života jedné z nej-

větších muzikantských ikon 20. století. Oslavuje 

muže, který miloval svobodu, Jamajku a hlavně hu-

dební styl reggae.

Vstupné: 150 Kč

ZÓNA ZÁJMU
29. 2. ve 20:00
USA / drama / 105 min / 12+ / titulky / 

režie: Jonathan Glazer

Rudolf, Hedwiga a jejich děti žijí ve velkém domě 

s krásnou, udržovanou zahradou. Zpoza zdí jejich do-

mova se však ozývají znepokojivé zvuky a občas něčí 

zoufalý křik. Rudolf Höss je totiž velitel koncentrační-

ho tábora v Osvětimi.

Vstupné: 120 Kč

Kino – divadlo – kongresový sál – Káčko
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ZDRAVOTNÍ	STŘEDISKO (Třída 1. máje 1300)
Praktický	lékař	pro	dospělé
MUDr. Ludmila Horová
tel.: 377 972 544, e-mail: ordinace@horovi.cz
pondělí 6:00–12:00 14:00–18:00
úterý 6:00–13:00
středa, pátek 6:00–12:00 
čtvrtek 6:00–12:00 13:00 Harmonie

Praktický	lékař	pro	dospělé,
poradna	pro	sportovce
MUDr. Radana Salvétová
tel.: 606 370 308
www.salvetgroup.estranky.cz
pondělí 7:30–11:00 
 11:15–12:30 pro podniky a objednané
 15:00–18:00 pouze po tel. domluvě
úterý 7:30–11:30 
 11:30–13:00 pro objednané
středa, pátek 7:30–11:00 
 11:15–13:00 pro podniky a objednané
čtvrtek 7:30–11:00 
 11:15–13:00 pro objednané

Praktický	lékař	pro	děti	a	dorost
MUDr. Alena Špidlenová / MUDr. Nina Genčurová 
Dětské lékařství Dobřany s.r.o.
cestovní medicína, infekční nemoci
tel.: 723 079 072, www.dldobrany.cz
 zdraví objednaní nemocní
pondělí–čtvrtek 7:30–8:00 8:00–11:00
pátek 7:30–8:00 8:00–10:00
 prevence objednaní
pondělí–čtvrtek 11:00–14:00
pátek 10:00–14:00
 prevence
úterý 14:30–18:00
(Zdraví objednaní – kontroly po nemoci, plánované 
náběry a předoperační vyšetření, potvrzení všeho druhu)

Praktický	zubní	lékař
MUDr. Lada Cvachovcová
tel.: 604 129 239
pondělí, čtvrtek 7:30–17:00
út, st, pá 7:30–13:00

MUDr. Petr Bureš
tel.: 724 516 852
pondělí 7:30–14:30
úterý 9:00–17:30
středa 7:00–13:00
čtvrtek 7:00–12:00 MUDr. Hrbáčková
pátek 6:30–12:00

Kožní	ordinace
MUDr. Petra Brodská, Ph.D.
tel.: 775 057 007, www.kozni-brodska.cz
Ordinační hodiny:
pondělí 8:00–14:00
Vyšetření po telefonickém objednání.

Gynekologie
MUDr. Regina Janů
tel.: 775 519 042, www.gynekolog.cz/janu/
e-mail: janu.gynekologie@gmail.com
pondělí 8:00–14:00
úterý 6:30–17:00
středa 6:30–13:00 po objednání
čtvrtek 8:00–13:00
pátek 9:00–11:00 po objednání

Kardiologická	ordinace
MUDr. Tomáš Kolouch
tel.: 730 778 658
po, st, čt 8:00–15:00
úterý 8:00–18:00
pátek 7:00–11:00

Diabetologická	ambulance
Diakom s.r.o. – MUDr. Renata Arias
tel.: 371 791 791
pondělí, středa 7:00–15:00 MUDr. J. Prošková

Interní	ambulance
Pozor!	Dočasná	změna	provozu	z	důvodu	nemoci
MUDr. Gabriela Rybářová | MUDr. Martin Straka
tel.: 775 002 155 
úterý, čtvrtek 8:00–14:00
pátek 8:00–12:00 přítomna sestra

Ordinace	očního	lékaře
MUDr. Kateřina Košťáková
tel.: 777 837 387 (v ord. hodinách)
pondělí 8:30–12:00 12:30–14:30
středa 13:00–14:00 14:00–17:30
čtvrtek 8:30–12:00 12:30–14:30
pátek 8:00–11:00 11:00–13:00
Vyšetření pouze po telefonickém objednání.
perimetry:
pondělí, čtvrtek 8:00–8:30 po objednání
středa 11:00–13:00 po objednání
pátek 7:00–8:00 po objednání

Odběry	krve
EUC Laboratoře s.r.o., tel.: 720 061 001
pondělí–pátek 6:00–12:00

Oční	optika	a	ordinace
Dagmar Strejcová
tel. optika: 727 900 748, www.optikastrejcova.com
tel. ordinace: 724 274 254,
e-mail: optikastrejcova@seznam.cz
pondělí 8:30–15:00  + měření zraku pro objednané
středa 8:30–17:30  + měření zraku pro objednané
 8:30–14:00  oční ordinace s lékařem 
    pro objednané
čtvrtek, pátek 8:30–15:00

Praktický	lékař	pro	děti	a	dorost
MUDr. Jitka Šebestová
Školní 33, Dobřany, tel.: 377 972 754, 732 114 040
  pro objednané
úterý 7:00–16:00 16:00–18:00
čtvrtek 7:00–14:00 14:00–16:00
pátek 7:00–12:00
Chlumčany, tel.: 377 973 124
pondělí, středa 7:00–12:00

Centrum	domácí	zdravotní	péče
Mgr. Jaroslava Kaderová
tel.: 603 430 987, 377 973 096
e-mail: kaderova@volny.cz, www.kaderova.cz

Jubilata	Dobřany	pro	osoby	potřebující	
péči	–	pečovatelská	služba
Sokolovská 1004
tel.: 733 141 900 – Mgr. Ivana Kvíderová
e-mail: jubilata.dobrany@diakoniezapad.cz
pondělí–pátek 7:00–19:00
so, ne, svátek 7:00–9:00 11:30–14:00
   17:00–19:00

Lékárna	BENU
náměstí T. G. M. 116, tel.: 373 034 601
pondělí–pátek 8:00–12:00 12:30–16:30

Lékárna	Devětsil
Sokolovská 967, tel.: 377 921 299
pondělí–pátek 8:00–12:30 13:00–17:00

Ambulance	klinické	logopedie
Mgr. Michaela Hrubešová
Nová 956
tel.: 775 313 801, e-mail: hrubesova@hotmail.cz
pondělí 8:00–15:00
úterý 8:00–18:00 na objednání
středa 8:00–11:00 na objednání
čtvrtek 8:00–18:00 na objednání
pátek 7:30–11:30 na objednání

Veterinární	ordinace
MVDr. Tereza Sýkorová
Dragounů 1018
tel.: 724 806 606, e-mail: veterinadobrany@seznam.cz
pondělí, pátek 9:00–12:00
úterý, čtvrtek 16:00–19:00
středa  pouze objednaní pacienti

Sběrný	dvůr
tel.: 721 529 770
pondělí  14:00–18:00
středa 9:00–13:00 14:00–18:00
pátek, neděle 9:00–13:00 14:00–18:00

Městský	úřad	Dobřany
Náměstí T.G.M. 1, tel. ústředna: 377 195 831
vstup vchodem od pošty
pondělí, středa 7:15–11:15 12:00–17:00
(úřední dny)
úterý, čtvrtek 8:00–11:15 12:00–14:30
pátek 8:00–11:15 12:00–13:00

Městské	kulturní	středisko	Dobřany
Dobřanská	galerie,	kostel	sv.	Víta,	IC
Náměstí T. G. M. 5, tel.: 377 972 725, 377 972 480
e-mail: kultura@dobrany.cz, ic@dobrany.cz
pondělí–pátek 8:30–12:15 13:00–16:00
státní svátky zavřeno

Kino	–	divadlo	–	kongresový	sál	Káčko
Sokolovská 1011, tel.: 739 643 219
e-mail: kino@dobrany.cz, www.kacko.cz
Pokladna kina otevřena 1 hodinu před začátkem 
představení.

Česká	pošta	
Náměstí T. G. M. 2 
pondělí, středa 10:00–12:00 13:00 – 18:00
út, čt, pá 8:00–12:00 13:00 – 16:00
sobota 8:00–12:00

Horké	linky
Plyn – poruchy: 1239    
Voda – poruchy: 800 120 112
El. proud – poruchy: 800 850 860
Hasiči: 150 / Záchranka: 155 / Policie: 158 
Městská policie: 156    
Mezinárodní tísňové volání: 112
epepa@dobrany.cz – hlášení nebezpečných stavů
Sousedská výpomoc – 734 258 859
Dobřany V OBRAZE – mobilní aplikace
Odchyt psů – 724 004 389

Informační přehled


